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دوقطبی سازان مشغول کارند
فروزان آصف نخعی / کارشناسان معتقدند 
»اشــتیاق غیرمتعارف به کســب منزلت، از 
مســایل فرهنگی ایران معاصر است.« شدت 
آرزومندی برای منزلتِ بیش تر، به بیان زیملی 
می تواند سبب گسست و تفاوتی کیفی شود. 
این تفاوت کیفی در کســب علم، الگوهای 
اخلاقی، سبک زندگی و ... متبلور شده است. 
یکی از ویژگی های اشتیاق مذکور، برداشتن 
معیارهای مصنوعی برای هدف آنان ، ایجاد مرز 
میان »ما« و »آن ها« است. دوگانه سازی ای 
که حــذف یکی و اثبات دیگری را دنبال می 
کنــد، و در نهایت ایجاد جامعه ای بی ثبات، 
فقیر و دائم در ستیز سیاسی یا طبقاتی را رقم 
می زند. جامعه ای بی ثبات با روان نژندی های 
گسترده، عقب ماندگی و عدم توسعه مضاعف. 
از ویژگی های چنین جامعه ای »حق تبلوری« 
است : دیگران بدند و ما خوب، دیگران آلوده 

اند و ما پاک.
آن گروه که به راحتی می تواند منزلت دیگران 
را نادیده بینگارد، و بر خواست های برحق آنان 
مهر ابطال بزند، و خود را تبلور حق بداند، به 
راحتی مــی تواند جامعه ای آلوده به تهمت، 
مباحث غیرعلمی و در نهایت شــبه علمی، 
متوسل شده، پوســتین وارونه ای بر تن آن 
کرده و وضعیت و موقعیت سرگردانی از عدم 
توسعه مردم را بهترین شرایط جلوه دهند. نکته 
آن کــه در نهایت جریان مذکور، قادر خواهد 
بود با تشبث به روش های ناصواب ، بی ثباتی 
را از طریق نمایندگان رسانه ای شان، مستقر 
سازند. بی ثباتی ای که حاصل خلاء اخلاقی 
نمایندگان بخشی از حکومت، از طریق تریبون 
های مختلف از جمله صدا و ســیما رواج می 
یابد. مبتذل ترین فرهنگ در این میانه جاه 
طلبی و شــهرت اســت که راه خود را برای 

توسعه و گسترش باز می بیند.
حامــلان چنیــن رویکردی، به قــول هری 
فرانکفورت، فیلســوف اخلاق و ذهن، حرف 
مفت را ســکه رایج می کنند. حرفی که به 
قول او یک تهدید موذیانه در آن نهفته است. 
از نظر فرانکفورت دروغگو به حقیقت آشنا و 
مایل است دیگران را از آن دور کند. به عبارت 
دیگر او به حقیقت واقف است. این در حالی 
است کسی که حرف مفت می زند، اساسا برای 
حقیقت شانی قایل نیست. این گروه باعث می 
شــوند دائم جامعه در مدار بی هنجاری و بی 
ثباتی قرار گرفته و از مدار حقیقت یابی و تمیز 
آن از دروغ نیز خارج شــود. موضوعی که می 
تواند پس از استقرار چنین روشی، جامعه را 
به نابودی بکشاند. بر اساس آنچه از فرانکفورت 
نقل شد، به نظر می رسد بخشی از نیروهایی 
که به امکانات مالی، تریبون، رسانه، و ... مجهز 
هستند، آگاهانه چنین مشی ای را نمایندگی 
کرده و جامعه را به این سمت سوق می دهند 
تا جامعه شــامل جوانان، زنان و مردانش، از 
اشتیاق به کســب منزلت و اخلاق منصرف 
شود. یکی از پیامدهای رفتاری چنین الگوهایی 
تحقق نابسامانی های هنجاری است که نظام 
سیاسی را در معرض طوفان های عمیق قرار 
می دهد. برای مثــال زمانی که گروه مذکور 
تلاش می کند با سخنان شبه علمی و سطح 
پایین، خود را نماینده علم و یک دیدگاه ویژه 
معرفی کند که جامعه به آن حســاس است، 
به تردید پس از مدتی جامعه نسبت به تفکر 
مذکور حساسیت های خود را از دست داده، 

و نسبت به آن منفعل می شود.
سخنان علی اکبر رائفی پور، سعید قاسمی، 
کچویان و حسن عباسی و... از چنین نگاهی 
پیروی مــی کنند. به عبارت دیگر ، واقعیتی 
لابلای سخنان آنان یافت نمی شود و ضمن 
تاکید بر چنین روشی با به روز کردن و بومی 
سازی ادبیات خود، تلاش می کنند به سخنان 

شان ، ابعاد پوپولیستی بدهند و مخاطبان و 
هواداران خویش را بــرای ایجاد برخورد، بی 
ثباتــی، و تعمیق حرکت های خودســرانه ، 
تبیین و توجیه کنند. این راهبرد عدم توجه 
به واقعیت، در دل خود ، بی ثباتی، دوقطبی 
ســازی و حرکت های خودسرانه را آموزش و 
ترویج می کند. در این میان ، آنان به سهولت 
هرچه تمام تر از اقتدار نظام و ابزارهای رسانه 
ای اصلی آن ، از جمله صدا و سیما برای تبلیغ 
و ترویج دیدگاه های تحریک کننده شــان ، 
استفاده و به تعبیر دقیق تر ، سواستفاده می 
کنند و این درحالی اســت که از فقط منظر 
مالی، میانگین هزینه هر ثانیه تبلیغ در شبکه 
یک حدود ۱۴۰,۶۰۰,۶۵۹ تومان اســت اما 
افراد جریان مذکــور، رایگان روی آنتن های 
جام جم می روند تا نظرات غیرکارشناسی و 
ضدمنافع ملی شان را به مخاطبان رسانه ملی 
، منتقل کنند بــا نازلترین کیفیت، به ایجاد 
تمایز میان خود و نسل های جدید، آنان را به 
رسمیت نشناخته ، دنبال ایجاد تحقیر فراگیر 

در مخالفان گفتمان خود هستند.
سعید قاسمی

سعید قاسمی ، بازنشســته نظامی و فعال 
سیاسی، از منظر جناحی تندرو محسوب می 

شــود و همواره به دولت های اصلاح طلب 
خاتمی و میانه رو و اعتدالی روحانی حمله 
کرده، از چنین مشــی ای پیروی می کند. 
او در ۹ خــرداد ۱۴۰۰ در جمــع هواداران 
خــود با حمله به ظریف گفت: »حق نداری 
بدو بیراه بگی عمه جــون، خاله جون. می 
خواهی هم بیایی بریزی کف خیابون خاله 
جون خودم میام کــف خیابون. من رو می 
شناسی به بابا و ننم در مقابل شهدای مدافع 
حرم، اون که ظریف ...، بالاتر از اون گنده تر 
از اون پرزیدنــت و دارو دســته، و ... که می 
خواهید بیایین کف خیابون بسم الله. ایندفعه 
عفــت و محمود و اصغر و اکبر می خواهند 
بریزن کف خیابون، بســم الله،... بســم الله 
نامرداش که نیان. اتفاقی، سرسوزنی آب و از 
آب تکون نمی خوره، چون شرایط کلا فرق 
کرده شرایط در اوج قدرت حزب الله است در 
داخل و در خارج.« همانگونه که ملاحظه می 
شــود ایدئولوژی یعنی اوج قدرت، در داخل 
و خارج، برای ســعید قاسمی تعیین کننده 
شــرایط سیاسی اســت و این امر می تواند 
در شــرایط مختلف حقیقت را تغییر داده و 
موضوعی دیگر معرفی کند. موضوعی که بی 
حقیقتی خودش را در قالب فقط من برحقم 

و دیگران برباطل، تبلور می یابد.
علی اکبر رائفی پور

علی اکبر رائفی پور ، از دیگر نیروهایی است 
که تریبون صدا و سیما در اختیار اوست، و به 
راحتی از اقتدار نظام برای منافع جناحی خود 
خرج می کند. »سگ سکولار«، »سلبریدی« 
و »غرب گدا« از واژگانی است که رائفی پور از 
آن ها برای سرکوب مخالفان خود استفاده می 
کند. از ادبیات تهاجمی و خشن رائفی پور در 
مقابله با دیگران، به عنوان یکی از دلایل عدم 
تمایل دیگران برای نقد وی اشاره می شود. او 
بدون هیچ محدودیتی هر خبر درست یا غلطی 
را منتشر می کند که این خود بخشی دیگر از 
عدم توجه به حقیقت و به بازی گرفتن آن در 
جریان زندگی سیاسی است. او با حمایت های 
بیدریغی که مستظهر به آن ها است، در برنامه 
ثریا صدا و ســیما ادعا کرد »طبق مستندات 
موجود، امروز به ســه هواپیمای مسافربری 
ایرانی شلیک صورت گرفته ولی الحمدلله منجر 
به مشکل خاصی نشده است.« هر چند این 
خبر تکذیب شد ولی او خبر خود را تصحیح 
نکرد. در چنین سطحی او موسسه ای به نام 
مصاف ایرانیان را تاسیس کرده که مسئله او در 
گام اول ترسیم مصاف به موسسه ای در قامت 

یک دولت با راهکارهایی برای همه چیز است. 
موسسه ای که هرچند به اعتقاد او تافته ای جدا 
بافته است، اما تاکنون از منابع مالی آن سخنی 
به میان نیاورده است. علی اکبر رائفی پور پیش 
از انتخابات ۲۰۲۰ آمریکا در یک سخنرانی، با 
قاطعیت تمام گفت که رئیس جمهور بعدی 
آمریکا بعد از باراک اوباما یک زن است. این در 
حالی ست که بعد از اوباما، »دونالد ترامپ« به 

قدرت رسید.
حسن عباسی

حسن عباسی ، ریاست اتاق فکر »اندیشکده 
یقین« را بر عهده دارد او برای نخســتین بار 
در سال ۲۰۰۳ در برنامه های ویژه صدا وسیما 
، حضور یافت و خــود را به عنوان تحلیل گر 
مسائل سیاسی و اســتراتژیک معرفی کرد. 
فردی بسیار عصبانی و بدون کنترل که او نیز 
با توجه به حامیانش، فارغ از حقیقت گویی، 
با توجه به شــرایط، تــلاش می کنم منافع 
را به ســوی خود جلب کند. او در بخشــی 
از یک کلیپ یک دقیقــه ای بدون توجه به 
پیامدهای سخنانش خطاب به آمریکا گفته 
بود: »شما چیزی دوست دارید مثل ارتش که 
بی  سروصدا در پادگان ها باشد و اگر آب این 
کشــور )ایران( را ببرد، صدای آنها در نیاید و 

هیچ موضعی اتخاذ نکنند«. این اظهارات تفرقه 
افکنانه و خلاف امنیــت ملی با واکنش تند 
فرمانده نیروی زمینی ارتش ایران روبه رو شد. 
در نهایت نیروی زمینی ارتش از حسن عباسی 
به قوه قضاییه شــکایت برد. حسن عباسی 
برای مدتی کوتاه بازداشت ولی بلافاصله آزاد 
شد. از دیگر سخنان او خطاب به فوتبالیست 
ها می توان ســخن گفت. اوگفت: »شــما 
فوتبالیست دارید، فوتبالیست در آبی و قرمز، 
این فوتبالیست ها تا خرخره هم می خورند، 
همیشه هم قر می زنند همیشه هم بالاترین 
ضریب ثروت را دارند ، همیشــه هم بالاترین 
ضریب هوادار را دارند اما یکی شــان لیاقت 
نداره شهید بشه. چون شهید زندگی نمی کند. 
فوتبالیست مصلح اجتماعی ندارید. نگاه نکنید 
ای به خدا یک فوتبالیستی هم هست که زنش 
چادریه، کسی که زنش چادریه و دیندار باشه، 
اصلا دنبال فوتبال نمی ره.« سخنان عباسی 
در میان فوتبالیســت ها واکنش های تندی 
به دنبال داشت.سخنان سطحی و توام با غلو 
افراد مذکور گاه در بیان برخی دانشگاهیات از 
هیاتی منسجم تر برخوردار می شود. مباحثی 
هرچند سطحی، اما تلاش می کند آن را کمی 

با مواضع تئوریک همراه کند.
حسین کچوئیان

حسین کچوئیان جامعه شناس، عضو هیئت 
علمی دانشکده علوم اجتماعی دانشگاه تهران و 
عضو سابق شورای عالی انقلاب فرهنگی است. 
او فارغ التحصیل دانشــگاه منچستر و دارای 
تحصیلات حوزوی است. او که مدرنیته و غرب 
را در حال اضمحلال می بیند درباره خواست 
های این روزهای جوانان می گوید:»آقا مگه 
ســاپورت، بهتر از لخت شدنه؟ بدتر از لخت 
شدنه... آقا شما می خواهید جامعه رو ویران 
کنید. آقا غرب ویران شــده، این مقولات رو 
خودشون میگن ویران شده، شما نمی دونید 
جهنمه اونجا. خونواده که اونجا وجود نداره. این 
با اون ازدواج می کنه، مرد هم به زنه تجاوز می 
کنه هم به دخترش....به نظر من این بهترین 
شعارشــون بوده زن ، زندگی ، آزادی، از نظر 
من معذرت از تمام انســان های صادق؛ زن، 
فحشــاء هرزگی، این شعارشونه. این ها این 
رو مــی خوان. مرد، میهن، آبادی، این ها این 
رو نمی خوان. مرد ، بی ناموســی شهوترانی. 
خودشون گفتن. من نمی گویم.« بی تردید 
تحریف سخنان دیگران آن گونه که در مطلب 
بالا مشاهده می شود شایسته یک استاد و عضو 
شورای عالی انقلاب فرهنگی کشور نیست. اما 
حقیقــت گویی در منظر آنــان از جایگاهی 
برخوردار نیست. بی تردید کچوئیان این سخن 
شیلر را خوانده که حقیقت در مغاک لانه می 
کند، و رفتن به مغاک نیازمند جرات دانستن و 
این که همه حقیقت را همه می دانند نه یک 

جریان خاص.

هدف آنان ، ایجاد مرز میان »ما« و »آن ها« است. دوگانه سازی ای که 
حذف یکی و اثبات دیگری را دنبال می کند، و در نهایت ایجاد جامعه 
ای بی ثبات، فقیر و دائم در ستیز سیاسی یا طبقاتی را رقم می زند 

,,

وزارت کشور مسئول تهیه پیشنهاد برای برگزاری تجمعات اعتراضی
علی بهادری جهرمی سخنگوی دولت اظهار داشت: 
پیشگام اهمیت دانستن و فراهم کردن شرایط لازم 
برای طرح مباحث انتقادی و اعتراض و کرسی های 
آزاداندیشی، مقام معظم رهبری بوده اند و تأکید 
داشتند که مکان هایی برای طرح مباحث مختلف 
را در مراکز نخبگانی داشــته باشیم. این نکته در 
دســتورکار شــورای عالی انقلاب فرهنگی بود و 

مصوبه تأسیس خانه گفتگوی آزاد در دانشگاه ها 
به تصویب رسید و این مراکز مکلف شدند چنین 
اماکنی را در نظر بگیرند و اولینش در دانشــگاه 
تهران با حدود ۹۰ نفر از اســاتید این دانشــگاه 
تشکیل شد. این مســیر به تصمیم گیری های 
نخبگانی و اقناعی تر کمک می کنــد و دولت از 
هرگونه مشارکت آزادانه نخبگانی در محیط های 

علمی حمایت می کند.وی ادامــه داد: در حوزه 
عمومی این موضوع نیز، تجمعات مسالمت آمیز در 
کشور رواج داشته و انجام می شده است، ولی برای 
ســازماندهی بهتر این تجمعات و خدمت رسانی 
بهتر، وزارت کشــور مکلف شــد پیشنهادی را 
به منظور بهتر برگزار کردن این تجمعات برای به 

نتیجه رسیدن ارائه کند.

لاوروف خطاب به آمریکا: 
درباره درگیری هسته ای، احتیاط کن

ســرگئی لاوروف روز )سه شنبه( گفت که ایالات متحده و کشورهای 
تابع آن هنگامی که درخصوص درگیری هسته ای احتمالی اظهارنظر 

می کنند، باید نهایت احتیاط را به  خرج دهند.
ســرگئی لاوروف، وزیر امور خارجه روسیه در برنامه »شصت دقیقه« 
تلویزیون روســیا-۱ اظهار کرد: »من اکنون نه تنها به آمریکایی ها و 
کشــورهای تابع آن بلکه به تحلیلگران و دانشــمندان سیاسی خود 
توصیه می کنم، هنگامی که علنا از درگیری هسته ای احتمالی صحبت 

می کنند، باید نهایت مسئولیت و احتیاط را به خرج دهند.«
این دیپلمات ارشد روسی در ادامه افزود: »من به واسطه شما از تمام 
افرادی که علاقه مند به این موقعیت و به این مســئله هســتند و در 
تلاشند تا در رســانه های عمومی چنین چیزهایی را پوشش دهند، 

درخواستی دارم؛ این مسائل را به طور ساختگی بزرگنمایی نکنید.«
به گــزارش خبرگزاری تــاس، ایــن اظهــارات لاوروف هم زمان با 
گمانه زنی های مقامات و رســانه های غربی مبنی بر احتمال استفاده 
روســیه از تسلیحات هسته ای انجام شد. این درحالیست که سرگئی 
ریابکوف، معاون وزیر امور خارجه روسیه امروز گفت، روسیه هیچ کسی 
را با تسلیحات هســته ای تهدید نمی کند، بلکه این کشورهای غربی 
هستند که لفاظی های هسته ای انجام می دهند و در تلاشند تا نشان 
دهند مسکو درحال آماده سازی استفاده از »تسلیحات کشتار جمعی« 

است.
او گفت که مسکو آماده گفت وگو با غرب درباره جنگ اوکراین است، 
اما هنوز هیچ پیشنهاد جدی برای مذاکره دریافت نکرده است. روسیه 
مایل اســت با ایالات متحده یا ترکیه در مورد راه های پایان دادن به 

جنگ وارد تعامل شود.
لاوروف در مورد این احتمال که ترکیه میزبان مذاکرات روسیه و غرب 
باشد، گفت که مسکو مایل اســت به هر پیشنهادی گوش دهد، اما 
نمی تواند از قبل بگوید که آیا این به نتیجه می رســد یا خیر. مسکو 
نســبت به جزئیات ابتکار جدید آنکارا جهت ســازماندهی مذاکراتی 
میان روسیه و چندین کشور غربی درخصوص وضعیت اوکراین مطلع 
نیست. به نظر من اگر مقامات ترکیه ای به چنین چیزی فکر می کنند، 
نشست رجب طیب اردوغان، رئیس جمهوری ترکیه و ولادیمیر پوتین، 
رئیس جمهوری روســیه که قرار اســت هر دو در رویدادهای آستانه 

شرکت کنند، برای طرح چنین مسائلی فرصت عالی خواهد بود.«
انتظار می رود که پوتین و اردوغان هر دو طی روزهای آتی به قزاقستان 

سفر کنند.
سرگئی لاوروف درخصوص اظهارات اخیر جان کربی، هماهنگ کننده 
شورای امنیت ملی آمریکا در حوزه ارتباطات راهبردی گفت: »اینکه 
روسیه از مذاکرات خودداری کرده، کذب است. ما هیچ پیشنهاد جدی 
در این باره دریافت نکردیم. روسیه پیشنهادها و درخواست های جدی 

در این خصوص دریافت نکرده است.«
جان کربی در ســخنان اخیر خود که در گفت وگو با شــبکه خبری 
ای بی سی مطرح شد، مدعی شد که روسیه از آغاز مذاکرات خودداری 

کرده و نشانه ای مبنی بر آماده بودن خود ارائه نمی کند.
وی همچنین گفت که روسیه دیدار ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور 
روســیه و جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا در نشست سران گروه ۲۰ 
در اواسط نوامبر در اندونزی را رد نخواهد کرد و در صورت دریافت این 
پیشنهاد، این پیشنهاد را بررسی خواهد کرد. لاوروف گفت: »ما بارها 
گفته ایم که هرگز از جلسات امتناع نمی کنیم. اگر پیشنهادی وجود 
داشته باشد، آن را بررسی خواهیم کرد.«وزیر خارجه روسیه در بخش 
دیگری از صحبت هایش تصریح کرد که تصمیم ولودیمیر زلنسکی، 
رئیس جمهوری اوکراین پیرامون عدم انجام مذاکره با روســیه ممکن 

است به تغییر حالت و موضع غرب بستگی داشته باشد.
وی در پایان افزود: »تصمیم رئیس جمهوری اوکراین درخصوص عدم 
مذاکره با روسیه اینطور است که او صبح از خواب بلند می شود و نظرش 
عوض می شود یا شاید هم دستوری از واشنگتن و لندن به او برسد و در 

آینده به مذاکرات پاسخ مثبت بدهد.«

بین الملل

ست
سیا

بررسی وضعیت فضای مجازی با 
حضور رئیس جمهور

در جلسه شــورای عالی فضای مجازی، گزارشــی از وضعیت فضای 
مجازی کشور و میزان پیشرفت شبکه ملی ارائه و راهکارهای تقویت 

زیرساخت های شبکه ملی مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت.
در این جلســه با تاکید بر ضرورت توســعه خدمات داخلی و تقویت 
اقتصاد دیجیتال بر روی شبکه ملی مقرر شد، زیرساخت ها و سکوهای 
داخلی توســط دولت تقویت و برای حضور بیشــتر کاربران داخلی 

تمهیدات و تسهیلات لازم پیش بینی شود.

خبــر
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گفت وگو با مدیرعامل گروه معادن آتبین یحیایی؛

خانواده 2000 نفری کارآفرین جوان خراسانی
ســال ۱۳7۳ در بخش ســنگان شهرستان 
خواف در خانواده ای ایثارگر و متدین با سابقه 
خانوادگی معدن داری متولد شد. تحصیلات 
ابتداییش را در همان منطقه به پایان رســاند 
اما درســت زمانی که برای ورود به دانشــگاه 
آماده می شد، به دلیل آشفتگی در بازار آهن 
و ارتباط کاری خانــواده اش با این صنعت با 
مشکلات اقتصادی فزاینده ای روبرو می شود. 
آتبین یحیایی در آن دوران خود را در وســط 
مشــکلات تنها و بدون هیچ حمایتی میبیند 
اما به هر شکل ممکن در رشته معماری وارد 
دانشگاه می شود و تحصیلات تکمیلی خود را 

در همین رشته ادامه می دهد.
در کنــار درس آتبین یحیایــی راه پدر را در 
پیش می گیرد و با تلاش شــبانه روزی موفق 
می شــود در ســال ۹۶ با راه انــدازی معادن 
تعطیل ســنگ آهن و به مدد دانش و تلاش 
شــبانه روزی، خانواده گروه معــادن آتبین 
یحیایی بزرگ و بزرگتر می شــود تا جایی که 
امروز نزدیک به هزار نفر به صورت مســتقیم 
و تحت پوشــش بیمه و حدود دو هزار خانوار 
در یکی از کم برخوردارترین مناطق کشور در 
خانواده بزرگ یحیایی گذران زندگی می کنند.

در ادامه سعی می کنیم در گفت و گویی کوتاه 
با این کارآفرین برتر استان، پای دغدغه های 

آتبین یحیایی بنشینیم:
یحیایی با بیان اینکه ایجاد درآمد و کارآفرینی 
در یــک منطقــه کم برخوردار مــرزی علاوه 
بــر تحول اقتصــادی در آن منطقــه یکی از 
مهم ترین عوامــل ایجاد امنیــت در مناطق 
مرزی اســت می گوید: از همان ابتدای کارم 
بخاطر علاقه قلبی به کشــورم و ارزش زیادی 
که برای ایثارگران این مرز و بوم قائلم، سعی 
کردم همیشه بخش بزرگی از خانواده معادن 
آتبین یحیایی از آن این خانواده ها باشــد به 
همین دلیل در بخش تامین نیروی انســانی 
اولویتم همواره خانواده این عزیزان بوده است.

مدیرعامل گروه معــادن آتبین یحیایی ادامه 
می دهــد: در آغاز کارم شــب های زیادی در 
سرمای ســنگان بیدار بودم و روزهای گرمی 
را در معدن تلاش کردم. از همان ابتدا ســعی 
کردم تا با شــرکت های مطرح بــرای ایجاد 
اشــتغال و تحــول در منطقه کــم برخوردار 
خودمــان همکاری کنم تا بتوانم ســهمی از 
منابــع را برای این منطقــه بگیرم. باور کنید 
گاهی در این مدت چالــش با مافیای قدرت 
، بسیار سخت تر از ســنگ سخت آهن بود. 
بخاطــر همین همیشــه آرزو دارم تــا بنا به 

فرمایش رهبر معظم انقلابمان دســتگاه ها و 
مسئولین ذیربط با مانع زدایی از مقابل فعالان 
اقتصــادی و کارآفرینان فضــا را برای دیگر 
جوانــان هم باز کنند تا آن هــا هم بتوانند با 
قدرت جوانی و دانش خودشان همین مسیر 
را ادامه دهند و هم باری از دوش مردم محروم 

و دردکشیده مرزنشین بردارند. همچنین در 
شرایط فعلی تحریم های نفتی کمک شایانی 
به دولت برای تامین منافع اقتصادی ریالی و 

ارزی می شود.
یحیایی با اشــاره به روزهای سخت جوانیش 
می گوید: مــن در همین خــاک بدنیا آمدم 

در کنــار همین مردم بزرگ شــدم و با تمام 
وجــودم دردهــا و رنج های زندگــی در یک 
منطقه کم برخوردار مــرزی را درک می کنم. 
شاید بخاطر تجربه همین روزها باشد که این 
را خــوب فهمیدم که با کمــی توجه و ایجاد 
فرصت برای مردم مرزنشین می شود کارهایی 

کرد که کسی باور نکند. اگر نگاه دولت به این 
مناطق نگاه فرصتی باشد، با تلاش جهادی و 
نگاه انقلابی می شود با ظرفیت همین مناطق 
و تــلاش مردمش بار بزرگــی از دوش دولت 
برداشــت و رضایت مرز نشینان را هم جلب 

کرد.
او با اشــاره به اینکه تا به امروز از هیچ رانتی 
استفاده نکرده است تاکید می کند: منظور من 
از حمایت دولت از کارآفرینانی مثل من، اصلا 
استفاده از وام و کمک های اقتصادی و رانتی 
نیســت، اگر دولت وظیفه نظارتی خودش را 
به درســتی انجام دهد و دست رانت بگیران 
و فســاد را از منطقه کوتــاه کند. جوانان این 
منطقه با شــناخت و دانشی که از نعمت های 
خدادادی خودشان دارند به راحتی می توانند 
اقتصاد مناطــق کم برخوردارمرزی را خودکفا 
کنند. تا هم معیشت مرزنشینان مرتفع شود 

هم امنیت مزرها.
یحیایی در پایان تصریح می کند: من از روزی 
که پا در این عرصه گذاشــتم هدفم برطرف 
کردن محرومیت از منطقــه ای کم برخوردار 
بود. هدفم کمک به خانواده هایی بود که برای 
حراست ازمرزهای این کشور عزیزترین هایشان 
را تقدیم کردند. و تمام خواسته ام این است که 
نه برای من بلکه برای ایجاد انگیزه در جوانانی 
مثل من تا جایی که می شود موانع را از جلوی 
پای کارآفرین بردارند. اگر این مسیر ادامه پیدا 
کند باور کنید خود کارآفرینی عشــق است و 
تا زمانی که این عشق ادامه پیدا کند روزهای 

خوب آینده بیشتر و بیشتر می شود.

وارسی چالش های معدن کاران خواف و تربت جام
به گزارش روابط عمومی اتاق بازرگانی، صنایع 
و معادن خراســان رضــوی، »احمدرضا صفار 
طبســی«، رئیس کمیســیون معدن و صنایع 
معدنی اتاق بازرگانی خراسان رضوی در ابتدای 
کمیسیون معدن و صنایع معدنی اتاق بازرگانی 
خراســان رضوی در ابتدای این نشست گفت : 
اخذ تسهیلات از بانک ها در حوزه معدن، با توجه 

به قوانین موجود بســیار دشوار است؛ پرداخت 
تسهیلات منوط به آن است که طرح توجیهی 
واقعی از سوی صاحبان معادن به سیستم بانکی 
ارائه شود و در آن، به بازگشت سرمایه طی ۲ الی 
۳ سال اشاره شود؛ در غیر این صورت معدن دار 

با مشکل مواجه خواهد شد.
اگر معدن داران نسبت به میزان مالیات تعیین 

شده معترضند، می توانند نسبت به این موضوع 
اعتراض خود را ثبت کنند تا در شورای تجدیدنظر 
مورد بحث و بررسی قرار گیرد. اگر فعالان حوزه 
معدن در زمان های مقرر، اعتراضات خود را به 
ثبت رسانده باشــند، می توانند مشکلاتشان را 
حل و فصل کنند. اعتراضات شفاهی در مراجعه 

حضوری قابت ثبت و پیگیری نیست.

صاد
اقت
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عی
تما

اج

مصرف غیرطبیعی سِرمُ در کشور 
رییس ســازمان غذا و دارو 
درباره دلایل کمبود ســرم و 
همچنین کمبــود داروهای 
ویــژه  بــه  آنتی بیوتیــک 
به  مربوط  آنتی بیوتیک های 
کودکان در کشــور توضیح 

داد.
دکتــر بهــرام دارایــی در 

گفت وگو با ایســنا، درباره وضعیت تامین سرم در کشور و خبرهایی 
درباره کمبود آن، گفت: باید توجه کرد که ما کمبود سرم در کشور 
نداریم، بلکه بیش مصرف سرم داریم. در سال جاری مصرف سرم در 
کشور ۶۰ تا 7۰ درصد افزایش یافته است. این اتفاق طبیعی نیست. 
باید پرسید مگر اتفاق خاصی رخ داده که این میزان افزایش مصرف 
سرم را داشتیم؟. البته درست است که گرمای هوا هم اضافه شد،   اما 

با این حال میزان مصرف بسیار بالا بود.  
وی افزود: آمارنامه دارویی نشــان داد که فروش سرم دو برابر شده 
است؛ چرا باید این اتفاق رخ دهد؟. ظاهرا مشکلاتی در زمینه تجویز 
و درمان و بخش سرپایی درمانگاه ها وجود دارد. همچنین در اعمال 
جراحی الکتیو و غیر ضــروری مانند زیبایی، اعمال جراحی چاقی، 
لاغری و... که با توجه به کاهش کرونا، افزایش یافته اند،  اســتفاده از 
ســرم وجود دارد. بنابراین در مجموع میزان مصرف سرم در کشور 

افزایش یافته است.
دارایی با بیان اینکه ظرفیت تولید سرم در کشور بالاست و شرکت های 
تولیدکننده ســرم بدون وقفه و بدون تعطیلی به صورت سه شیفت 
کار می کنند، گفت: ما باید این مصرف را مدیریت کنیم. همانطور که 
پیش از این نیز اعلام کــردم در طرح دارویاری بحث اصلاح الگوی 
مصرف دارو و تجویز و مصرف منطقی دارو در دستور کار است. یکی 
از موارد آن هم شامل همین بحث سرم است که باید به آن پرداخته 

و این معضل را حل کنیم.
وی گفت: برای ما قابل قبول نیســت که در یک درمانگاهی 7۰ نفر 
در نوبت تزریق ســرم هستند. یعنی برایشان سرم تجویز شده و در 
انتظار تزریق سرم هســتند. این میزان تجویز و مصرف قابل قبول 
نیســت. باید توجه کرد که ما تامین سرم از محل تولید داخل را با 
حداکثر توان انجام می دهیم و حتی از مسیر واردات هم تامین سرم 
را انجام می دهیم، اما مشــکل در تولید نیست و من این وضعیت را 
به عنوان کمبود سرم تلقی نمی کنم، بلکه بیش مصرف است و باید 

کنترل شود.
دارایی درباره بحث کمبود آنتی بیوتیک ها به ویژه آنتی بیوتیک های 
مربوط به کــودکان نیز گفت: بحث کمبودی که در آنتی بیوتیک ها 
اتفاق افتاد، به مشــکلاتی در مــواد اولیه، قیمت گذاری و همچنین 
قیمت مواد جانبی مهم در شربت های آنتی بیوتیک مانند قیمت شکر، 
قیمت شیشه جهت بسته بندی و... بوده است که در حال حاضر این 
مشــکلات را رفع کردیم و تولید کافی آنتی بیوتیک ها انجام شده و 

ان شاءالله به زودی این داروها وارد بازار می شوند.

معاون وزیر ورزش و جوانان: امکان عملی نقد و اعتراض باید فراهم شود
 معاون امور جوانان وزیر ورزش 
و جوانان در توئیتی تصریح کرد، 
امکان  عملی نقد، اعتراض و گفت  

وشنود باید فراهم شود.
به گزارش ایرنا، وحید یامین پور 
در این توئیت نوشــت: »منظور 
از فراهم کردن محیط اعتراض، 

نیســت،  فیزیکی فقط  محیط 
اعتراض  نقد،  عملی  امکان های 

و گفت وشنود باید فراهم شود.«
وی افــزود: »مثلا دانشــجویان 
انجمن  یــک  ثبت  معتــرض، 
دانشجویی در دانشگاه های کل 
کشور با هدف نظارت و مطالبه 

مســتمر حقوق زنــان را دنبال 
کنند.وی تأکید کرد: وزارت علوم، 
تحقیقات و فناوری، قاعدتا باید با 

این پیشنهاد موافق باشد.«
به گزارش ایرنــا، یامین پور روز 
جمعه هشــتم مهر مــاه پیرو 
دســتور رئیس جمهور مبنی بر 

زمینه ســازی محیط اعتراض و 
امکان گفت و شنود و فضای نقد، 
به معاونان جوانان سراسر کشور 
محدودیت،  بدون  داد  ماموریت 
با دعوت از اقشار مختلف جوانان 
گفتگوی  )نشست ها(  فروم های 

آزاد و مباحثه را برقرار کنند.

عی
تما

اج

نسخه های زرد روانشناسی

درمان پوشالی 
خنــده دار اســت؛ کافی اســت کمی از 
زندگی  شخصی اش با خبر باشید! آن وقت 
می فهمید کســی که نتوانســته اســت 
بدیهی ترین و پیش پا افتاده ترین مسائل 
را در زندگی شخصی  و با خانواده خودش 
حل کند، حالا در قامت روانشــناس قرار 
گرفته اســت و به مخاطبــان زودباورش 
مشــاوره می دهد. چرا؟ چون چند کتاب 
عامه پسند در زمینه روانشناسی خوانده و 
چند ماهی صفحه های انگیزشی توخالی و 
پوشالی را بالا و پایین کرده و حالا خودش 
را محق می داند که برای عالم و آدم نسخه 
بپیچد؛ یک نسخه حال خوب کن که مثل 
قوی ترین اکتیو دراگ ها فقط و فقط چند 

ساعت دوام دارد!
هرچه بیشــتر تو را به ســمت جملات 
انگیزشی سوق بدهند و از موفقیت بی حد 
و حصر، آن هم بدون تحمل سختی های 
چندانی بگویند، زردتر هستند؛ آنقدر که 
حتی رنگ زرد هم در علم روانشناســی 
به معنای نگاه غیر تخصصی و غیر علمی 
تلقی می شود. این نوع از روانشناسی که 
اتفاقا محبوب عموم جامعه است، همیشه 
به دنبــال راه حل های فــوری برای حل 
مشکلات مهم می گردد؛ روشی که به هیچ 
عنوان از سمت تحقیقات علمی و بالینی 
توسط روانشناسان تایید نمی شود اما چه 
می شود کرد؟ انگار که همه ما علاقه مند 
به یاد گرفتن زبان انگلیســی در دو هفته 
و لاغر شدن در یک ماه و لابد خوشبخت 
شــدن با یک جمله می گردیم؛ موضوعی 
که دکتر علیرضا فرنام، روانپزشک و استاد 
دانشگاه هم آن را تایید می کند: » واقعیت 
این اســت که روانشناســی زرد، نوعی از 
روانشناسی است که روی اصول شناخته 
شــده این علم پایه گذاری نشــده و قول 
تغییرات سریع در مدت کوتاه را می دهد؛ 
اتفاقی که به هیچ عنوان واقع بینانه نیست.«

او معتقد اســت که وقوع یک تغییر، نیاز 
به مجموعــه ای از اعمال و فرآیندها دارد؛ 
مخصوصــا تغییــرات بــر روی روان که 
سیستم بسیار کاملی است و ایجاد تغییر 
در آن، نیازمنــد تغییــرات در بخش ها و 
نقاط مختلف است:» یعنی نمی شود تنها 
بــا ایجاد تنوع درنوع نگاه به یک موضوع، 
آن را حل کنیم و تغییر بدهیم.« البته که 
همه اتفاقات بزرگ، از تغییرات کوچک رخ 
می دهند اما لازم است که کمی تلاش و 
دشواری و تمرین را هم چاشنی آن کنیم 

تا به نتیجه برسیم.
در جستجوی شهرت و درآمد

 آن ها برای برای حل مشکلاتی که ایجاد 
شدنشان سال ها طول کشیده، به یک سری 
جمله و تمرین فــوری اکتفا می کنند و 
محبوب می شوند؛ به همین سادگی. این 
بدیهی ترین راهکار مشــاوران زرد، برای 
چهره و معروف شــدن در فضای مجازی 
است؛ فضایی که می تواند بهترین محیط 
برای کســب درآمدشان باشد و زرد بودن 
یکی از این روش ها اســت: »اساسی ترین 
ضعف در روانشناســی زرد، ساده انگاری 

اســت! اینکه توصیه کننــدگان این نوع 
روانشناســی می خواهند با ســاده ترین 
روش ها، مشکل مراجع کننده شان را حل 
کنند و خب با چنین روشی، طرفدار هم 

پیدا می کنند.«
دکتــر فرنام می گوید که ســاده صحبت 
کردن را قبــول دارد اما ساده ســازی را 
خیر: »درستش می دانید چه است؟ اینکه 
صادقانه بگوید که من می خواهم تجربیاتم 
در زندگــی را با مخاطبانم به اشــتراک 
بگذارم و حتی بابتــش پول هم دریافت 
کند اما اســمش را روانشناســی نگذارد 
که چنین روش و منشــی هیچ جایی در 
علم روانشناسی ندارد.« آن وقت است که 
شــاید صداقتش، بیشتر از چنگ زدن به 
روانشناس بودن، به چهره شدنش کمک 

کند.
 وقتی درمانی در کار نیست...

در اینکه زیبا فکر کنید تا زیبا زندگی کنید 
شکی نیست اما این همه ماجرا هم نیست؛ 

چرا که علاوه بــر زیبا فکر کردن، به زیبا 
عمل کــردن هم نیاز داریم. کتاب هایی با 
عناوین خیره کننده، سخنرانی هایی که در 
آن لحظه بــه وجدتان می آورد و جملات 
انگیزشــی که احســاس قدرت به انسان 
می دهد، برخی از نمونه های روانشناسی 
زرد هستند؛ اتفاقاتی که در لحظه حالتان 
را خوب می کند اما در نهایت باری از روی 
دوش تان برنمی دارد. چنین دستاوردهایی، 
افــراد زیادی را جذب خــودش می کند. 
افرادی که در برهه حساسی از زندگی شان 
به ســر می برند و به حال خوبی در یک 
لحظه، هرچند ناپایدار نیــاز دارند. انگار 
خودشــان هم می دانند که قرار نیســت 
درمانی اساسی پیش پایشان قرار بگیرد؛ 

صرفا یک درد و دل دوستانه است که به 
اشتباه اسمش را روانشناسی گذاشته اند. 
دکتر علیرضا فرنام، روانپزشــک و استاد 
دانشــگاه تاکید دارد که بگوید حســاب 
روانشناســی زرد و روانشناسی علمی را 
کامــلا از همدیگر جــدا کنید که تجربه 
موفقی از درمان افراد با روانشناســی زرد 

وجود ندارد. 
ماجرای تلقین های توخالی

پســت ها و توصیه هــای روانشناســانه 
اینستاگرامی، می توانند یک تلنگر باشند 
اما درمان خیر! این بدیهی ترین واقعیتی 
است که می شود درباره روانشناسی های 
رایج در صفحات شبکه های اجتماعی مانند 
اینستاگرام گفت: »برای خواندن و استفاده 
کردن از توصیه های سبک زندگی، یکی از 
این صفحات را دنبال می کنم اما تازگی ها 
فهمیدم که این جملات بیشتر حالم را بد 
می کند و خواندن موضوعی که هیچ ربطی 
به من و زندگی ام ندارد، احساس تلقین آن 

معضل را به من می دهد.«
این تجربه مشترک بســیاری از افرادی 
است که به ســبب زندگی و رفتار بهتر، 
صفحات روانشناسی را دنبال می کنند اما 
نه تنها تغییر مثبتی در زندگی شان ایجاد 
نمی شود بلکه ممکن است دچار آسیب هم 
بشوند. اما دکتر فرنام، علت چنین پیامدها 
و تبعاتی را نداشتن تحصیلات آکادمیک و 
از آن مهمتر، جای خالی تجربه در روزمه 
گردانندگان صفحه می داند: »تجربه نشان 
داده است که اکثر کسانی که روانشناسی 
زرد را تبلیغ می کنند و آن را گســترش 
می دهند، تحصیلات آکادمیکی ندارند و 
صرفا از روی خوانده ها، شنیده ها و حتی 
دیده هایشان، به این حوزه روی آورده اند. 

طبیعتا ورود افراد غیرحرفه ای به چنین 
عرصه با اهمیتی، می تواند سبک زندگی و 

سلامت روانی افراد را نشانه بگیرد.«
ضمن اینکه او حتی داشــتن تحصیلات 
را هم برای ارائه توصیه و مشــاوره کافی 
نمی داند:» همه کسانی که در این زمینه 
تحصیلاتی دارند، ابتدا لازم اســت که در 
موارد ساده با افراد متعددی تعامل داشته 
باشــند و بعد وارد حوزه های تخصصی تر 
برای مشــاوره دادن بشــوند.« در واقع، 
ســابقه کار با آدم ها، یکی از الزامات برای 
روانشناســی و مشاوره است؛ چرا که یک 
فرد فــارغ التحصیل اما بدون تجربه رودر 
رو با مخاطب، نمی تواند در ابعاد گسترده، 

کاری از پیش ببرد.
این معضل جهانی است

روانشناســی زرد انگیزشــی این روزها تا 
دلتان بخواهد، مخاطــب دارد. آن هم نه 
فقط در ایران بلکه در تمام دنیا آدم هایی 
هستند که دلشان می خواهد کسانی باشند 
کــه از آن ها پول بگیرند و دلداری شــان 
بدهد؛ به همین راحتی! دکتر فرنام معتقد 
است که این اتفاق خاص ایران نیست و در 
همه دنیا افراد در قالب های شیک و جذاب 
و بدون محتوایی ارزشــمند، توصیه هایی 
ارائه می دهند و افراد دیگری هستند که 
دلشــان برای همین توصیه های ساده و 
پیش پا افتاده ضعف می رود: »در حالی که 
روانشناســی علمی، اگر جریانی در پیش 
بگیرد که منجر به ضرر و زیان بشود، باید 
پایش بایستد.« اتفاقی که در روانشناسی 
زرد چنین موضوعی اهمیت ندارد و تو و 
می مانی و یک مشت توصیه و راهکاری که 
ممکن است جواب ندهد و حتی اوضاع را 
بدتر از چیزی که هست بکند.پس بنابراین 
راهکار مطمئن این است که همچنان روی 
علم حســاب کنیم و برای رفع مشکلات 
روحی و روانی مان به پزشک و روانشناس 
مجرب مراجعه کنیم و باور داشته باشیم 
مسیر میان بر همیشه به مقصد خوبی نمی 
رسد و برای رسیدن به هدف همیشه صبور 

بودن بهترین نتیجه را به بار می آورد. «

واقعیت این است که روانشناسی زرد، نوعی از روانشناسی 
است که روی اصول شناخته شده این علم پایه گذاری نشده 
و قول تغییرات سریع در مدت کوتاه را می دهد؛ اتفاقی که به 

هیچ عنوان واقع بینانه نیست

,,

۵ هزار نقطه حادثه خیز ترافیکی در کشور وجود دارد
رییس پلیس راهور فراجا اعلام کرد: ما از سال 
۸۵ توانستیم تعداد کشته های ترافیکی را از 
۲7 هزار نفر به ۱7 هزار نفر برسانیم اما هنوز 
در مسیرهای شهری و بین شهری کشور ۵ 
هزار و ۲۰۰ نقطه حادثه خیز ترافیکی داریم.

به گزارش خبرنگار ایرنا، سردار سید کمال 
هادیانفر روز سه شنبه در همایش تجلیل از 

نمونه های ترافیکی بار و مســافر با اشاره به 
وجود بیــش از ۵ هزار نقطه حادثه خیز در 
سراسر کشور با بیان اینکه پنج هزار میلیارد 
تومان نیاز اســت تا این نقــاط حادثه خیز 
برطرف شود، افزود: این کار باید یک بار برای 
همیشه انجام شود چرا که موضوع راه بسیار 
مهم است.وی با اشاره به جلسه اخیر خود با 

مدیرعامل شرکت سایپا گفت: من چندروز 
پیش به این مدیر خودروساز گفتم که برای 
خــدا به دنبال کیفیــت و ایمنی خودروها 
بروید، وقتی حرف از تولید خودرو می زنند، 
بایــد همه ۲ هزار و ۶۰۰ قطعــه خودرو را 
خودشان تولید کنند و این در حالی است که 

خودروسازان ما فقط مونتاژ می کنند.

نگاه

خبـــر

پرداخت معوقات افزایش حقوق 
بازنشستگان از آبان ماه

مدیرعامل ســازمان تأمین اجتماعی گفت: پنج ماه معوقه افزایش 
حقوق بازنشســتگان سایر سطوح را داریم که برنامه ریزی و تلاش 
می کنیم که این معوقه را از آبان تا پایان اسفند ماه به صورت ماهانه 

پرداخت کنیم.
به گزارش صبح امروز به نقل از سازمان تأمین اجتماعی، میرهاشم 
موســوی افزود: حقوق مهر ماه بازنشستگان سایر سطوح مطابق 
شهریور ماه و با اعمال افزایش ۳۸ درصد به علاوه ۵۱۵ هزار تومان 

پرداخت می شود.
وی اظهار داشــت: با تأکیدات ویژه رئیس جمهور و پیگیری معاون 
اول ریاست جمهوری، موانعی که برای افزایش حقوق سایر سطوح 
به ۳۸ درصد بعلاوه ۵۱۵ هزار تومان وجود داشت، براساس مصوبه 
وزرای عضو هیأت امنای تأمین اجتماعی برداشــته شــد و حقوق 
شــهریور ماه این عزیزان را با اعمال افزایش ۳۸ درصد بعلاوه ۵۱۵ 

هزار تومان پرداخت کردیم.
موسوی خاطرنشــان کرد: در مهرماه نیز حقوق بازنشستگان را به 
همین منوال و با اعمــال افزایش پرداخت خواهیم کرد و پنج ماه 
معوقه افزایش حقوق بازنشســتگان را هم داریم که برنامه ریزی و 
تلاش می کنیم که ۵ ماه معوقه را از آبان ماه تا پایان اسفند پرداخت 
کنیم و معوقات بازنشستگان از آبان ماه همراه با حقوق این عزیزان 

پرداخت می شود.
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در گفتگو با پیشکسوت تئاتر سبزوار مطرح شد؛

برگزاری جشنواره را به شهرستان ها هم بسپارید
شمس آبادی؛  حسین 
نویســنده، کارگردان 
تئاتــر  مــدرس  و 
ســبزوار گفــت: باید 
یکبار جــرات کنیم و 
»تئاتــر مردمی« را به عنوان نمایش 
برتــر انتخاب کنیم. چــرا در داوری 
جشــنواره ی تئاتــر، بخــش »نگاه 
مــردم« مغفــول مانده اســت؟ در 
جشنواره فیلم فجر، بخش نگاه مردم 
اضافه شد، اما در تئاتر به اقبالِ مردم 

توجهی نمی شود!
حســین شــمس آبادی پیشکسوت 
سرشــناس تئاتر سبزوار در خصوص 
ســی و دومیــن دوره از جشــنواره 
بخش  بایــد  گفــت:  اســتان  تئاتر 
مســابقه نمایشنامه نویسی را در این 
دور از جشــنواره جــدی بگیریم، ما 
درام نویس خوب نداریم یا خیلی کم 
داریم. این بخش پایه جشنواره است 
لذا باید چند سال را به صورت جدی 
اختصاص  شهرســتان ها  متــون  به 

دهیم و این بخش را تقویت کنیم.
وی افزود: همه گروه ها در طی سال 
همواره به دنبالِ متن هســتند، اگر 
این بخش از جشــنواره جدی گرفته 
شود، پس از دو الی سه سال، به یک 
بانک نمایشنامه دست خواهیم یافت 
که همــه می تواننــد از آن بهره مند 

شوند.
وی عــدم انتخــاب »تئاتر مردمی« 
بــه عنــوان »نمایش برگزیــده« را 
یکی دیگر از مشــکلات جشنواره ی 
تئاتر دانست و اظهار کرد: ما در هر 
جشنواره با انتخاب نمایش های برتر 
توسط داوران، برای تمام شهرستانها 
الگوســازی می کنیم، اما در حالیکه 
همه همواره شعارِ»تئاتر برای مردم« 
را بر زبان داریم ولی متاسفانه متونی 
کــه برگزیده  می شــوند بعضا حتی 
جــرات و بضاعت اجــرای عمومی 
ندارنــد چراکه اگر بنــده به عنوان 
داور، تئاتــر ویــژه ی جشــنواره را 
انتخاب نکنم متهم به بی ســوادی 

می شوم. 
کارگــردان نمایش »گل ممد« ادامه 
داد: این الگوســازی غلط است، باید 
یکبار جرات کنیم و تئاتر مردمی را 
به عنوان نمایش برتر انتخاب کنیم. 
چــرا در بخش داوری جشــنواره ی 
تئاتر، بخش »نگاه مردم« را نداریم؟ 
در جشــنواره فیلم فجر بخش نگاه 
مردم اضافه شد، اما در تئاتر به اقبالِ 

مردم توجهی نمی شود!
اینکه  با بیان  حسین شــمس آبادی 
باید در جشــنواره ی تئاتر استان، در 
انتهای هر کار یک نظرسنجی انجام 
شــود، تصریح کرد: این نظرسنجی 
به ما کمک می کنــد تا بدانیم ذائقه 
مردم چیســت اما انتخــابِ داورانِ 
جشــنواره مردم را از تئاتر دور کرده 
است، این مســئله ضربه مهلکی به 
اقتصاد تئاتر زده است.چرا ما با مردم 
فاصله داریم؟ نسل جدید از ما جلوتر 

است.
دبیر شــانزدهمین دوره  از جشنواره 
تئاتــر اســتان در رابطه بــا اهمیت 
برگــزاری این جشــنواره بیان کرد: 
تمام رفاقت ها، دوستی ها و تعاملات 

در نســل مــا از جشــنواره تئاتر به 
می تواند سبب  آمد، جشنواره  وجود 
هم افزایی و هم اندیشی بین بچه های 
اما الان متاسفانه این  تئاتر بشــود، 
گونه نیســت، شاید دلیل آن مسائل 
اقتصادی اســت ما در جشنواره های 
اخیر نتوانســتیم یک هفته دور هم 
باشــیم و نمایش های یکدیگر را نقد 
کنیم و در خصوص مســائل تئاتر با 
یکدیگــر گفتگو کنیم. در ســالهای 
اخیــر در ایام جشــنواره صرفا برای 
تماشــای یــک نمایــش می رویم و 
به سمتی  باید  برمی گردیم.جشنواره 
برود کــه بتوانیم مــراودات تئاتری 

داشته باشــیم، بچه های مشهد هم 
باید به تماشــای تئاتر شهرســتان 
بروند، تمام اهالی تئاتر با تماشــای 
تئاتر، به این هنر روی آوردند اما این 

مسئله ابتر مانده است.
ایــن پیشکســوت تئاتــر ســبزوار 
برگــزاری جشــنواره را کار بســیار 
پرزحمتی دانســت و بیان کرد: دبیر 
جشــنواره تا کنــون زحمات زیادی 
کشیده اســت، ما استان بسیار قوی 
و زرخیــزی داریم که مــی تواند در 
فجر نمایندگانِ بیشتری داشته باشد 
مشــهد باید ارتباط اش بــا تهران را 
قوی تر کند. همچنین اینکه امیدوارم 
رســانه ها هم بیشتر از تئاتر حمایت 
کنند تا مســئولان تئاتــر را جدی 

بگیرند.
شمس آبادی که ســه دوره مسئول 
انجمن هنرهای نمایشــی ســبزوار 
بــوده، بزرگتریــن چالــش تئاتــر 
شهرســتان ها را عدم اجرای مستمر 
تئاتــر برای مردم دانســت و عنوان 
کــرد: در تئاتر باید در ابتدا جزیی از 
زندگی روزمره خــود بچه های تئاتر 
باشــد، بعد در بین مردم با اجراهای 
مکرر، ساری و جاری بشود و به این 
آرزو برسیم که هروقت مخاطب اراده 

کند بتواند حداقل به تماشــای یک 
نمایش در یک سالن از شهرستان ها 
بنشــیند و این مســئله با توجه به 
تعداد گروه ها و جوان های علاقه مند 
با یک برنامه ریزی ســاده امکان پذیر 
اســت بنابراین ما باید به مرحله ای 
برسیم که یک تقویم سالیانه ببندیم 
و سالن های شهرســتانها را در تمام 
ایام ســال بــه گروه های نمایشــی 

اختصاص بدهیم.
وی با تاکید بر لزوم زنده کردن بخش 
خصوصی، اظهار کرد: باید از ساخت 
پلاتوهــای جدید در شهرســتان ها 
حمایت کرد، مــن الان منزل خودم 

را به یــک پلاتو تبدیل کرده ام و آن 
را در اختیــار جوان هــای علاقه مند 
گذاشــته امَ و خــودم اجاره نشــین 
شــده ام اما سیســتم به هنرمندان 
کمــک نمی کنــد. اداره ارشــاد ما 
باید بســتر لذت بردن هنرمندان را 
فراهــم کند تا آنها با خیالِ آســوده 
به تولید بپردازنــد. وقتی اجرا زیاد 
باشــد، علاقه مندان زیاد می شــود، 
علاقه مندان به آمــوزش نیاز دارند 
و با آموزش بســتر کیفــی تئاتر بالا 

می رود. 
کرد:  بیان  شــمس آبادی  حســین 
اینکار بــا دعوت از ســران گروه ها 
و کارگردان هــا بــرای یک جلســه 
ســاده کــه در آن برای یک ســال 
تئاتــر برنامه ریزی صــورت بگیرد، 

هنرهای  انجمن  اســت،  امکان پذیر 
نمایشی و اداره ارشاد استان باید این 
کار را انجام دهنــد. این گونه رقابت 
ایجاد می شود و تئاتر رشد می کند.

وقتــی تئاتر برای مردم اجرا شــود، 
اقتصاد تئاتر هــم رونق می گیرد و 
تئاتر دیگر نیازی به حمایت دولتی 
نخواهــد داشــت، چراکــه خودش 
دیگر گیشــه دارد اما وقتی در قدم 
اول حتی پلاتــو نداریم کاری تولید 

نمی شود!
وی با اشاره به رونق تئاتر در مشهد، 
تاکید کرد: مشــهد الگــوی خوبی 
است، هرشب در ســالنهای دولتی 
و خصوصــی تئاتر در مشــهد، چند 
نمایش مستمرا در حالِ اجرا هستند، 
این اجراهای مستمر مردم را تئاتری 
کرده است، ما باید مخاطب تئاتر را 
زیاد کنیم و به این کشــتی به گل 
نشسته رونق بدهیم. تئاتر و سینما 
نباید تفاوتی باهم داشته باشند، باید 
در هر شهرستان هرشب حداقل یک 

تئاتر در حالِ اجرا داشته باشیم
این نویسنده و کارگردان پیشکسوت 
تئاتر گفت: باید برگزاری جشــنواره 
به شهرســتان ها هم ســپرده شود، 
به عنوان مثال برگزاری جشــنواره 
یکســال به نیشابور ســپرده شود، 
بعد ســبزوار، خــواف و.. وقتی در 
شــانزدهمین دور، جشــنواره تئاتر 
استان در ســبزوار برگزار شد، تئاتر 
ســبزوار در همان سال خیلی رونق 
گرفت لذا باید تمرکززدایی شــود و 
اجازه داده شــود که شهرستانها هم 

جشنواره را برگزار کنند.
وی اظهــار کرد: در مرحله بازخوانی 
متون، مســئله ای که وجــود دارد 
این اســت کــه هیــات انتخاب و 
داورهای بخش اصلــی از بچه های 
مسئولان  چرا  نیســتند.  شهرستان 
جشنواره برای داوری از شهرستانها 
کمک نمی گیرنــد؟ بخش زیادی از 
هنرمندان مشهد متولد شهرستانهای 
خراســان رضــوی هســتند، امــا 
شــهر محل زندگــی و ظرفیت های 
 شهرشــان را فرامــوش کرده انــد، 
بایــد در شــورای سیاســت گذاری 
ظرفیــت  از  برگــزاری  ســتاد  و 

شهرستان ها هم بهره گرفت.

باید یکبار جرات کنیم و تئاتر مردمی را به عنوان نمایش برتر انتخاب 
کنیم. چرا در بخش داوری جشنواره ی تئاتر، بخش »نگاه مردم« را 
نداریم؟ در جشنواره فیلم فجر بخش نگاه مردم اضافه شد، اما در 

تئاتر به اقبالِ مردم توجهی نمی شود!

,,

تمدید مهلت ارسال آثار به پنجمین جایزه پژوهش سال سینمای ایران
مهلت ارســال آثار به پنجمین جایزه پژوهش 
سال ســینمای ایران تا ۳۰ مهرماه سال جاری 
تمدید شد.به گزارش تسنیم، با توجه به استقبال 
گسترده و بی نظیر پژوهشگران ونویسندگان از 
این رویداد فرهنگی دبیرخانه این جایزه تصمیم 
گرفت مهلت ارسال آثار را تا ۳۰ مهر تمدید کند. 
پنجمین دوره جایزه پژوهش سال سینمای ایران 

با نظر به گام دوم انقلاب وبا رویکرد گفتمان سازی 
علمی در مسائل و چالش های اساسی سینمای 
ایران، همزمان با هفتــه پژوهش در نیمه دوم 
آذرماه ســال ۱۴۰۱ برگزار می شود.اهداف این 
جایزه عبارتند از : تقویت فضای پژوهشی مرتبط 
با سینمای ایران در سطوح ملی و بین المللی، 
شناســایی و گردآوری آثار پژوهشی داخلی و 

بین المللی در مورد سینمای ایران،جهت دهی 
پژوهش ها و مطالعــات به موضوعات کلیدی و 
زیربنایی برای کمک به ارتقای کیفی سینمای 
ایران، تقدیر از تلاش های پژوهشــی اســاتید، 
دانشجویان، اندیشمندان و خبرنگاران دانشگاهی 
که سهمی از مطالعات علمی و پژوهش های خود 

را به سینمای ایران اختصاص داده اند.

سینما دو هفته نیم بها خواهد بود
شورای راهبردی اکران همزمان با ایام ربیع 
الاول و مقارن با برگزاری جشن های »مهر 
ســینمای ایران« در استان های مختلف 
کشــور مصوب کرد که بلیت سینماهای 

کشور به مدت دو هفته نیم بها شود.

»پژمان جمشیدی« بهترین بازیگر 
جشنواره آنتالیا شد

پنجاه و نهمین جشــنواره فیلــم آنتالیا 
جایزه بهترین بازیگر مرد خود را به پژمان 

جمشیدی برای فیلم »علفزار« اعطا کرد.

برگزاری جشنواره نمایش عروسکی به 
تعویق افتاد

 برگزاری نوزدهمین جشنواره بین المللی 
نمایش عروسکی تهران - مبارک به تعویق 

افتاد. 
قرار بود این دوره از جشــنواره به دبیری 
هــادی حجازی فر، از ۲۲ تــا ۳۰ مهر ماه 
برگزار شود ولی فعلا برگزاری آن به تعویق 

افتاده است.
در حال حاضر تئاترهای مرکز شــهر که اغلب آنها میزبان جشنواره 
نمایش عروسکی تهران مبارک هم بودند، به دلیل شرایط اجتماعی 

فعلی تعطیل هستند

 موضعِ جدید ضرغامی درباره ستادِ 
امر به معروف

 عزت الله ضرغامــی، وزیر میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دســتی با انتشارِ 
توییتی در فضــایِ مجازی موضع خود را 
نســبت به عملکردِ ستاد امر به معروف و 
نهی از منکر مشخص کرد:»باباجون مردم 

اگر نخوان امر به معروف بشن باید کیو ببینن؟«

کافه هنر

شیه حا ر  د

هنر
گ و 

رهن
ف

جبلی: مسیر تحول صداوسیما 
علی رغم شیطنت ها ادامه دارد

رئیس رســانه ملی عزم بدنه سازمان 
صداوســیما برای ادامه مســیر تحقق 
برنامــه تحــول را جدی خوانــد و بر 
ناکارآمدی شیطنت ها و شایعه سازی ها 

تأکید کرد.
به گــزارش ایرنــا از روابــط عمومی 

صداوســیما، پیمان جبلی که صبح امروز در دومین نشســت افق 
تحول ســخن می گفت، وجود وفاق و همدلی میان اصحاب رسانه 
ملــی برای ایجاد و اســتمرار تحول را به عنــوان واقعیت و ارزش 
برشــمرد و تصریح کرد: به لطف خداوند منان، اهالی رســانه ملی 
همراه و همصدا در مسیر تحول قدم بر می دارند و موانع را پشت سر 
می گذارند.وی افزود: حرکت ما رو به جلوست و پیشرفت های فراوان 
و دستاوردهای کلانی محقق شده است. پیشرفت ها و دستاوردهایی 
که ریل گذاری تحولات بزرگ تر و بســتر برکات و ثمرات درخشان 
تر را موجب خواهد شد.رئیس سازمان صداوسیما در بخش دیگری 
از این نشست که با حضور خانواده معظم شهدا و نویسندگان حوزه 
ادبیات شفاهی مقاومت، همچنین معاونین او و دیگر مدیران سازمان 
صداوســیما برگزار شد، با تأکید بر اینکه، وجود موانع و چالش های 
پیدا و پنهان ، هیچگاه حرکت تحولی سازمان را متوقف نخواهد کرد، 
گفت: ما به وجود موانع آگاه بودیم و سند تحول سازمان صداوسیما با 
اشراف بر موانع پیش بینی پذیر طراحی شده است.او ادامه داد: واقف 
هم بودیم که برخی از اراده ها، دوســتدار و خواهان تحول تریبون 
نظام جمهوری اسلامی نیستند؛ اما این اراده ها هیچ گاه قادر نیستند 
ما را از راهی که بدان قدم گذاشــته ایم، مأیوس و منحرف سازند. 
از این رو، مســیر تحول را با قدرت می پیماییم.جبلی شایعه سازی 
را یکی از نمودهای شــیطنت توصیف کرد و گفت: شایعه پراکنی و 
حاشیه سازی هایی که تا همین دیشب نیز شاهد آن بودیم، اگر چه 

مرجانه حسین زاده
خبرنگار



6
چهارشنبه 20 مهر 1401/   سال سوم  /   شماره 1320

Vol.3.No.1320/ October 12.2022

www.sobhe-emrooz.ir

sobhe.emrooz.news@gmail.com

کمک حامیان ایتام خراسان شمالی 
۳۰ درصد افزایش یافت

امــداد  کمیتــه  مدیــرکل 
خراســان شــمالی گفــت: 
حامیان ایتام در نیمه نخست 
امسال ۴۲ میلیارد تومان به 
ایتام استان کمک کردند که 
نســبت به مدت مشابه سال 
گذشــته ۳۰ درصد افزایش 
دارد. مجیــد الهــی راد روز 

گذشــته در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهارداشت: در مجموع ۳۸ 
میلیارد تومان برای کمک به ایتام اســتان در ۶ ماهه نخست امسال 

هدف گذاری شده بود که ۱۱۰ درصد آن محقق شد.
وی تصریح کرد: حامیان خیراندیش خراســان شمالی پارسال ۶۲ 
میلیارد و 7۰۰ میلیون تومان در قالب طرح اکرام و محسنین به ایتام 

و فرزندان نیازمند تحت حمایت این نهاد کمک کردند.
مدیرکل کمیته امداد خراسان شمالی افزود: از تعداد ۶ هزار و ۴۱۹ 
یتیم استان زیر پوشش این نهاد حمایتی؛ سه هزار و ۴۴ یتیم و سه 

هزار و ۳7۵ نفر فرزند محسنین هستند.
وی با بیان اینکه ۲7 هزار و ۶۰۴ نفر حامی این ایتام هســتند، بیان 
کرد: بیشترین نیاز ایتام شامل معیشت،تحصیل و مسکن است که 
در این زمینه باید نیکوکاران نگاه ویژه ای به این گروه از افراد داشته 

باشند تا مشکلات آنها برطرف شود.

افزایش ۲۹ درصدی کشف دام 
قاچاق در خراسان شمالی

رئیس اداره قرنطینه اداره کل 
دامپزشکی خراسان شمالی از 
افزایش ۲۹ درصدی کشــف 
دام قاچاق در این استان طی 
امسال نسبت به مدت مشابه 

سال گذشته خبر داد.
دکتر اوغازیان در گفت و گو 

با ایســنا اظهار کرد: طی سال جاری 7۱۵ راس دام قاچاق با اعمال 
گشت های انجام شده کشف و ضبط شد.

وی با اشاره به اینکه شرایط صادرات و واردات دام در خراسان شمالی 
مهیا شده است، گفت: طی سال گذشته با فعال شدن پست قرنطینه 
دامی در گمرک این استان ۸ هزار تن مرغ منجد در استان ترخیص 

و سپس به سایر استان ها انتقال یافت.
اوغازیان افزود: در واقع خراســان شمالی یکی از ۵ استانی است که 

شرایط صادرات دام در آنجا فراهم شده است.
وی ادامه داد: بیشــتر دام هایی که صادر خواهند شد به کشورهای 
حاشیه خلیج فارس، آسیای میانه و ترکیه است. علاوه بر آن شرایط 
صدور گواهی بهداشــتی حمل طیور زنده نیز برای تمامی مرغداران 
استان فراهم شده است.در مجموع طی ۶ ماه نخست امسال ۲۹ هزار 

گواهی بهداشتی حمل دام در این استان صادر شده است.
رئیس اداره قرنطینه اداره کل دامپزشکی خراسان شمالی گفت: حمل 

دام در استان فقط با شرایط هویت گذاری آن انجام می شود.

دستگاه های فرهنگی محیط شادی 
برای کودکان فراهم کنند

اســتاندار خراســان شمالی 
گفت: دســتگاهای فرهنگی 
باید فضایی ســالم، ایمن و 
مملو از شادی و آرامش برای 
کودکان ایجاد تا بدون دغدغه 
مسیر درست زندگی را پیدا 
کنند. به گزارش ایرنا، محمد 
رضا حسین نژاد روز گذشته 

در دیدار جمعی از کودکان خراســان شمالی به مناسبت هفته ملی 
کودک اظهارداشت: کودکان مهمترین سرمایه های ملی هر جامعه 
ای محســوب می شــوند و آینده هر ملتی در دست آنها است.وی 
تصریح کرد: کودکان و نوجوانان نســلی آمیخته با لطافت و ظرافت 
هستند که می توان از آنان در راستای تربیت انسان هایی نیک اندیش 

و خلاق برای پویایی آینده کشور بهره برد.
نماینده عالی دولت در خراســان شــمالی افزود: هم افزایی اولیاء و 
مربیانــی همچون کانون پرورش فکری کــودکان و نوجوان موجب 
شکوفایی و کشف اســتعدادهای این نسل می شود.وی عنوان کرد: 
برنامه ریزی مناسبی باید برای تربیت و شکوفایی این نسل ارزشمند 

انجام شود چرا که آنان طلایه داران این مرزو بوم هستند.
                   

 کارشناسان هشدار دادند

قیمت سازی حمایتی برای زعفران
چند سالی است که دولت با هدف حمایت 
از کشاورزان، اقدام به تعیین »قیمت کف 
بــازار« برای محصول زعفــران می کند 
تا شاید بخشــی از زحمات و هزینه های 
این قشر پرتلاش را پاسخ دهد، اما برخی 
کارشناسان معتقدند صِرف افزایش قیمت 
زعفران نه تنها شیوه مناسبی نیست، بلکه 
خود می تواند برای این حوزه مشکل ساز 

شود.
بــه گزارش ایرنا، کارشناســان معتقدند 
که قیمت گــذاری با هــدف حمایت از 
کشــاورزان در خصوص تمامی تولیدات 
کشاورزی، اقدامی پسندیده است اما در 
حوزه زعفران بهتر آن اســت که دولت 
اقدامات  در کنار قیمت گــذاری، برخی 

احتیاط آمیز را نیز در نظر داشته  باشد.
برداشت محصول راهبردی طلای سرخ 
از کشتزارهای خراسان رضوی از ابتدای 
آبان ماه در خراســان رضــوی آغاز می 
شود که نیاز است متولیان امر برای این 
محصول استراتژیک برنامه ریزی مدون 

داشته باشد. 
زعفران بطور میانگین بــه ۲۱۰ نفرروز 
نیروی کار در ســطح هر هکتار کشتزار 
نیاز دارد و بر این اساس هر هکتار کشت 
زعفران حدود یک نفر اشتغال دائم را در 
حوزه تولید این محصول راهبردی ایجاد 

می کند.
جمعیت بهره برداران بخش کشــاورزی 
مرتبط با کشــت زعفران تا پارســال در 
خراسان رضوی ۱۱7 هزار نفر بوده است 
و با احتساب جمعیتی پنج نفره برای هر 
خانوار، شــمار افراد منتفع اقتصادی از 
بخش تولید زعفران در این اســتان بالغ 

بر ۵۸۰ هزار نفر است.
از مجمــوع یک میلیون هکتــار زمین 
کشــاورزی )زراعی و باغی( در خراسان 
رضــوی 7۲.۶ درصد زیر کشــت آبی و 

۲7.۳ درصد زیر کشت دیم قرار دارد.
در فعالیتهای زراعی این نسبت ها شامل 
۶۴.۴ درصد سطح زیر کشت آبی و ۳۵.۶ 
درصد کشت دیم است و در فعالیت های 
باغــی ۸7 درصد زیر کشــت آبی و ۱۳ 

درصد زیر کشت دیم قرار دارد.
تربت حیدریه در استان خراسان رضوی 
که به عنوان قطب تولید زعفران شناخته 
می شود پیش بینی شده امسال از مزارع 
این شهرســتان، این محصول نزدیک به 

۲۰ تن زعفران خشک برداشت شود.
رییس اداره تعاون روستایی تربت حیدریه 
در گفت و گــو با خبرنــگار ایرنا اظهار 
داشــت: هر چند اکنــون زمزمه تعیین 
قیمت پایه خریــد توافقی زعفران نگین 
از قرار هر کیلوگــرم ۴۱ میلیون تومان 
به گوش می رســد، اما هنوز هیچ قیمت 

رسمی به ما ابلاغ نشده  است.
محمد رســتمی افــزود: در عین حال 
معتقــدم بهتر اســت دولــت در زمان 
قیمت گذاری، همه جوانــب امر، اعم از 
سودرسانی به کشــاورزان، پیشگیری از 
حذف زعفران از سبد غذایی خانوار ایرانی 

و حفظ بازار جهانی را نیز در نظر بگیرد.
لزوم تقدم قیمت گذاری عقلانی بر 

رفتارهای احساسی  
یک تولیدکننــده و صادرکننده زعفران 
در تربت حیدریــه به خبرنگار ایرنا گفت: 
هر چند به اصل مهم و محوری »هزینه 
بالای تولید« باور داریم، اما واقعیت تلخ 
آن است که اکنون تمام برنامه ریزی های 

ما بر اساس تولید چهار کیلوگرم زعفران 
در هر هکتار است.

مســعود صباغ زاده با بیان این که دیدگاه 
فوق نقطه آغاز تمام تصمیم سازی های 
اشــتباه در کشور است، افزود: ریشه این 
طرز تفکر به اعمال شیوه های سنتی در 
کشــت و به تبع آن آبیاری غرقابی این 

محصول باز می گردد.
وی گفــت: ایــن در حالــی اســت که 
اکنون ما در ایــران به کلیدواژه ای چون 
»تولیدکننــده انحصــاری زعفــران در 
جهــان« دل خوش کرده ایم، اما هر روز 
شاهد گسترش سطح زیر کشت زعفران 
در دیگر کشــورهای جهــان و البته با 
شیوه های نوین آبیاری هستیم، به گونه 
ای که بعضا میزان تولید نیز به هشت تا 

۱۲ کیلوگرم در هکتار رسیده  است.
صبــاغ زاده تصریــح کــرد: آمــوزش و 

هدایــت کشــاورزان به ســمت اعمال 
شــیوه   های نوین در کشت، بزرگترین 
و مهترین راهــکار حمایتی دولت از این 
قشــر زحمت کش باید باشد زیرا در قدم 
نخست شاهد کاهش ۵۰ درصدی مصرف 

آب خواهیم بود.
مدیر آزمایشگاه کنترل کیفیت زعفران 
در تربت حیدریه گفــت: دولت نباید به 
شکلی قیمت گذاری کند تا شاهد افزایش 
غیرمنطقــی قیمت زعفــران در داخل 
کشــور، به امید صادرات پرسود آن، به 

بازارهای جهانی باشد.
صباغ زاده افزود: شــاید دولت با افزایش 
قیمت کف بازار کشــاورزان را خوشحال 
کند، اما با این اقدام خود ابتدا به ساکن 
زمینه کاهش مصــرف داخلی و حذف 
تدریجی آن از سبد غذایی خانوار ایرانی 
و سپس کاهش تقاضای بازار جهانی برای 

خرید زعفــران ایرانــی را فراهم خواهد 
ساخت.

وی اظهار کرد: امروزه شــاهد گسترش 
کشــت گلخانه ای زعفران در بسیاری از 
کشورهای جهان هستیم و اگر اقدامات 
زیربنایی که پیش تر به آنها اشــاره شد، 
از ســوی دولت صورت نگیرد، وضعیت 

کشاورزان ما در آینده بدتر خواهد شد.
تصمیم ساز اصلی دست نامریی بازار است

رییس اتحادیه زعفران و خشکبار تربت  
حیدریه نیز گفت: این اتحادیه در تعیین 
فــراوری محصول  کارگران  حق الزحمه 
زعفران، شامل مراحل برداشت و پرکنی 
گل زعفران نقشــی نــدارد، زیرا تعیین 
دســتمزد در این خصوص تابع شرایط 

بازار است.
کاظم خلیلی افزود: دلیل این امر آن است 
که در مقطع ۴۵ روزه برداشــت زعفران، 

بسته به شــرایط آب و هوایی و نیاز بازار 
و نیز وجود کارگران، ســطح دستمزدها 

تغییر می کند.
وی اظهار داشــت: بر این اساس افزایش 
قیمت زعفران برای کشاورز، می تواند هم 

مفید و در عین حال مضر باشد.
خلیلی تصریح کرد: دولت نباید به بهای 
حمایت از کشاورزان، قیمت زعفران را آن 
قدر بالا ببرد، که این ماده از سبد غذایی 

خانوار ایرانی حذف شود.
وی گفــت: در عیــن حال دولــت باید 
به موضــوع ارزآوری زعفــران و حفظ و 

گسترش بازار جهانی آن نیز توجه کند.
تربت حیدریه، مرکز ثقل دلالی زعفران

یــک فعال رســانه ای تربــت حیدریه، 
پرداختــن به موضوع دلالــی زعفران را 
برای مردم و به خصوص مســوولان این 
خطه بسیار جذاب خواند و مدعی شد این 

جذابیت به حدی است که برخی مدیران 
دستگاه های اجرایی در ایام فصل برداشت 
زعفران حاضرند کار خود را تعطیل کرده 
و فکر و ذهن خود را وقف خرید و فروش 

زعفران  کنند.
محمدرضا ســالارمقدم به خبرنگار ایرنا 
گفت: در چنین فضــای فکری، چگونه 
می توان انتظار داشــت آنهــا که وظیفه 
تصمیم سازی و سیاست گذاری در حوزه 
زعفران را دارند، بــه اتخاذ تصمیم های 
درست، واحد، یکپارچه و البته با قابلیت 

اجرایی بپردازند.
پیش بینی برداشت 20 تن زعفران در 

تربت حیدریه
مدیر جهاد کشــاورزی تربت حیدریه به 
خبرنگار ایرنا گفــت: با توجه به کاهش 
نزولات جوی در ســال زراعی گذشته، 
منتهی به ابتدای مهر ۱۴۰۱، پیش بینی 
می شود امسال از مزارع این شهرستان به 
عنوان قطب تولید این محصول، نزدیک 

به ۲۰ تن زعفران خشک برداشت شود.
حســین محمدی افزود: از مجموع ۱۲۰ 
هزار هکتار کشــتزار زعفران کشور، ۹۱ 
هزار هکتــار، معــادل 7۶ درصد آن در 
خراســان رضوی و از مجموع اراضی زیر 
کشت زعفران خراســان رضوی، هشت 
هــزار و ۸۰۰ هکتار، معــادل ۱۲ درصد 
آن بــه تربت حیدریه اختصاص دارد و بر 
این اساس این شهرستان از حیث سطح 
زیر کشــت در دنیا و کشور رتبه نخست 

را داراست.
وی با بیان اینکه هم اکنون ۶ هزار و ۵۰۰ 
خانوار در این خطه از محل کشت زعفران 
ارتزاق می کنند، ادامه داد: میانگین تولید 
زعفران در این شهرستان چهار کیلوگرم 
در هکتار اســت و بدون در نظر گرفتن 
خشکسالی امسال، به طور متوسط میزان 
تولید زعفران این خطه ۳۵ تن در ســال 

است.
او اضافه کرد: هم اکنون هر هکتار کشت 
زعفران، برای ۲۱۸ نفر شــغل ایجاد می 
کند و در کل برای 7۰ هزار نفر اشــتغال 
مستقیم و ۲ تا سه برابر این رقم، اشتغال 
غیرمستقیم از این طریق ایجاد می شود.

مدیر جهاد کشــاورزی تربت حیدریه در 
خصوص زمان کاشت و برداشت زعفران 
در این خطه نیز گفت: پیــاز زعفران را 
معمولا تابســتان یا اواخر بهار )خرداد( 
می توان کاشــت که بــه دلایل مختلف 
معمولا فصل کاشت تا پایان شهریورماه 

ادامه می یابد.
محمــدی افــزود: فصل برداشــت گل 
زعفران، مهرماه است اما به شکل دقیق 
تر در خطه تربت حیدریه فصل برداشت 
به ترتیب در سه اقلیم سرد )رخ(، معتدل 
)مرکــزی و زاوه( و گرم )مه ولات( از ۱۵ 
مهر آغاز می شــود و تا اواخر آبان ادامه 

دارد.
وی به فراوری زعفران هم اشاره و اظهار 
کرد: هم اکنون ۱۰ مرکز فرآوری در این 
خطه به استحصال سالیانه ۶۰ تن زعفران 
و دیگر فراورده های متعلق به آن، مشغول 

هستند.
مدیر جهاد کشــاورزی تربت حیدریه در 
خصوص قیمت مصوب خرید زعفران در 
سال زراعی جاری نیز گفت: هنوز از سوی 
دولت، قیمت جدیدی برای این محصول 
اعلام نشــده است، اما ســازمان جهاد 

کشاورزی استان پیگیر موضوع است.

 دولت نباید به بهای حمایت از کشاورزان، قیمت زعفران را آن 
قدر بالا ببرد، که این ماده از سبد غذایی خانوار ایرانی حذف 
شودو  در عین حال دولت باید به موضوع ارزآوری زعفران و 

حفظ و گسترش بازار جهانی آن نیز توجه کند

,,

طرح های سفر مقام معظم رهبری به خراسان شمالی ۹۳ درصد پیشرفت دارد
رییس ســازمان مدیریــت و برنامه ریزی 
خراسان شــمالی گفت: اجرای طرح های 
مصوب ســفر مقام معظم رهبــری در ۱۹ 
مهرماه ۱۳۹۱ به استان، ۹۳ درصد پیشرفت 

فیزیکی دارد.
مرتضی بهزادفــر صبح امروز به نقل از ایرنا 
اظهار داشت: ۲۲۸ مصوبه و یکهزار و ۶۳۵ 

طرح در سفر رهبر معظم انقلاب به خراسان 
شمالی مصوب شد که یکهزار و ۳۰۰ طرح 
تاکنــون به بهره برداری رســید.وی افزود: 
تکمیل پروژه های در دســت اجرا یکهزار 
میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد.رییس سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی خراسان شمالی ادامه 
داد: تامین ۵۰7 میلیارد تومان اعتبار در این 

ســفر مصوب شد اما در این مدت یکهزار و 
۴۰۰ میلیارد تومان معادل بیش از ۲.7 برابر 

منابع در اختیار قرار گرفته است.
وی گفت: در این سفر یکهزار و 7۰۰ میلیارد 
تومان اعتبار عمرانی و ۲ هزار و ۳۰۰ میلیارد 
تومان اعتبار تسهیلاتی برای خراسان شمالی 

تخصیص یافت.
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511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک فریمان 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی 

آگهـی موضـوع مـاده ۳ و مـاده ۱۳ آئیـن نامـه قانـون تعیین تکلیـف وضعیت 
شـماره  رای  برابـر  رسـمی  سـند  فاقـد  سـاختمانهای  و  اراضـی  و  ثبتـی 
۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۲۲۰۰۰۲۱7 هیـات اول موضـوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حوزه 
ملـک فریمـان تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی آقای حسـن ترحیمی 
فریمانی فرزند حسـین بشـماره شناسـنامه ۶۸۸۴ صادره از فریمان دریک باب 
سـاختمان بـه مسـاحت ۱۹۴/۲۴ متـر مربع  پـلاک۱۹۸  فرعـی از ۲7۶ اصلی 
واقـع در بخـش ۱۳ خریداری از مالک رسـمی آقای فیض محمد ظریف  محرز 
گردیـده اسـت. لـذا بـه منظـور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت بـه فاصله ۱۵ 
روز آگهـی مـی شـود در صورتـی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت 
متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار اولیـن آگهی به 
مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را به این اداره تسـلیم وپس از اخذ رسـید ، ظرف 
مـدت یـک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض ، دادخواسـت خودرا بـه مراجع قضایی 
تقدیـم نماینـد .بدیهـی اسـت در صـورت انقضای مـدت مذکور و عـدم وصول 
اعتـراض طبـق مقررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد . تاریخ انتشـار نوبت 

اول: ۱۴۰۱/7/۲۰. تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: ۱۴۰۱/۸/۴
محمدرضا رجایی مقدم - رئیس ثبت اسناد واملاک فریمان

511/3هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده ۱۳ آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی۱( برابر رای شـماره  
۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰۵۰۰۶۵۱۸هیـات اول  موضـوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حوزه 
ثبـت ملک نیشـابور  تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی آقای بهـروز نیک 
زاده  فرزنـد حسـن بشـماره شناسـنامه  ۱۰۵۰۴۱۵۶۸۱ صادره از نیشـابور در 
ششـدانگ  یک باب سـاختمان به مسـاحت ۱۶۴/۵۰  متر مربع پلاک شـماره 
۳7 فرعـی از ۹۶ اصلـی واقـع در اراضـی تاخـک بخـش ۱۲حـوزه ثبـت ملـک 
نیشـابور خریـداری از مالـک رسـمی آقای حسـین نصرآبـادی  محـرز گردیده 
اسـت .۲( برابـر رای شـماره  ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰۵۰۰۶۵۱۹هیـات اول  موضـوع 
قانـون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
مسـتقر در واحـد ثبتـی حوزه ثبت ملک نیشـابور  تصرفـات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای حسـین نیک زاده  فرزند علی بشـماره شناسـنامه  ۸7۲ صادره 
از نیشـابور در ششـدانگ  یـک بـاب سـاختمان  بـه مسـاحت ۱۹۰/۵  متـر 

مربـع پـلاک شـماره ۲۹ فرعـی از ۹۶ اصلـی واقـع در اراضـی تاخـک  بخـش 
۱۲حـوزه ثبـت ملک نیشـابور خریـداری از مالک رسـمی خانم آسـیه چمنی 
محـرز گردیده اسـت . ۳(برابـر رای شـماره  ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰۵۰۰۶۵۱7هیات 
اول  موضـوع قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد 
سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشابور  تصرفات مالکانه 
بلامعـارض متقاضـی خانم زهرا کلاهدرازی  فرزندحسـن  بشـماره شناسـنامه  
۱۳۳۹ صادره ازنیشـابوردر ششـدانگ  یک باب سـاختمان  به مساحت ۸۶/۵۰  
متـر مربـع پلاک شـماره ۳7 فرعـی از ۹۶ اصلـی واقع در اراضـی تاخک بخش 
۱۲حوزه ثبت ملک نیشـابور خریداری از مالک رسـمی آقای محمد اسـماعیل 
لسـانی محـرز گردیده اسـت .لـذا به منظور اطلاع عمـوم مراتـب در دونوبت به 
فاصلـه ۱۵ روز آگهـی مـی شـود  در صورتی که اشـخاص نسـبت صدور سـند 
مالکیـت متقاضـی اعتراضی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریخ انتشـار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید 
، ظـرف مدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض ، دادخواسـت خـود را به مراجع 
قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت در صورت انقضـای مدت مذکـور و عدم 
وصـول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد . تاریخ انتشـار 

نوبـت اول  ۰7/۲۰ /۱۴۰۱ تاریـخ انتشـار نوبـت دوم   ۰۵/ ۱۴۰۱/۰۸   
سید ابوالفضل حسینی -رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

511/4هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده ۱۳ آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی۱( برابر رای شـماره  
۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰۵۰۰۶۵۰7هیـات اول  موضـوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حوزه 
ثبـت ملک نیشـابور  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضـی خانم آمنه دامنجانی 
فرزند محمد حسـین  بشـماره شناسـنامه  ۲۶7 صادره از نیشابور در ششدانگ  
یک باب سـاختمان به مسـاحت ۱۱۳/۴۶  متر مربع پلاک شـماره ۲7۰ فرعی 
از ۲۳۱ اصلـی واقـع در اراضـی مرتضـی آبـاد بخش ۲حوزه ثبت ملک نیشـابور 
خریـداری از مالـک رسـمی آقـای علی اکبـر خودانلو محـرز گردیده اسـت .۲( 
برابر رای شـماره  ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰۵۰۰7۱۵۶هیات اول  موضوع قانون تعیین 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در 
واحـد ثبتـی حـوزه ثبت ملک نیشـابور  تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضی 
خانـم زهـرا کول آبادی فرزند علی بشـماره شناسـنامه  ۲۲۵ صادره از نیشـابور 
در ششـدانگ  یـک بـاب سـاختمان  بـه مسـاحت ۵7/۸۹  متـر مربـع پـلاک 
شـماره ۳۱۵ فرعـی از ۲۳۲ اصلـی واقـع در اراضـی نجـف آباد  بخـش ۲حوزه 
ثبـت ملک نیشـابور خریداری از مالک رسـمی اولین هارتونیـان محرز گردیده 
اسـت . ۳(برابـر رای شـماره  ۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۰۵۰۰۶۴۸۸هیـات اول  موضـوع 

قانـون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
مسـتقر در واحـد ثبتـی حوزه ثبت ملک نیشـابور  تصرفـات مالکانه بلامعارض 
متقاضـی خانـم فاطمـه مرادی  فرزند اسـداله  بشـماره شناسـنامه  ۸۸ صادره 
ازمینودشـت در ششـدانگ  یک باب ساختمان  به مسـاحت ۹۱/۱۵  متر مربع 
پـلاک شـماره ۴۵ فرعی از ۴۸ اصلی واقـع در اراضی باغنو بخش ۱۲حوزه ثبت 
ملک نیشـابور خریداری از مالک رسـمی خانم زهرا ناظم محرز گردیده اسـت 
. لـذا بـه منظـور اطلاع عمـوم مراتـب در دونوبت بـه فاصلـه ۱۵ روز آگهی می 
شـود  در صورتی که اشـخاص نسـبت صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشـته باشـند مـی توانند از تاریخ انتشـار اولین آگهی به مـدت دو ماه اعتراض 
خـود را بـه این اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید ، ظرف مـدت یک ماه از تاریخ 
تسـلیم اعتـراض ، دادخواسـت خود را به مراجع قضایـی تقدیم نمایند . بدیهی 
اسـت در صو.رتـی انقضای مـدت مذکور و عـدم وصول اعتـراض طبق مقررات 
سـند مالکیت صادر خواهد شـد . تاریخ انتشـار نوبت اول  ۰7/۲۰ /۱۴۰۱ تاریخ 

انتشـار نوبت دوم   ۰۵/ ۱۴۰۱/۰۸   
سید ابوالفضل حسینی -رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده ۱۳ آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسـمی . برابر رای شـماره 
۱۴۰۱۶۰۳۰۶۰۲۱۰۰۰۵۳۲ هیـات اول /دوم موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسمی مسـتقر در واحد ثبتی 
ملـک بردسـکن تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی  آقـای مهـدی انعامی 
فرزند محمدعلی به شـماره شناسـنامه ۱۳۹ صادره از بردسـکن درششـدانگ 
یکبـاب سـاختمان بـه مسـاحت ۵۴۹/۸۲ متـر مربـع قسـمتی ازپـلاک ۹۴۸ 
و۹۴7 فرعـی از۴ اصلـی واقـع درخراسـان رضـوی بخـش ۴ حـوزه ثبـت ملک 
بردسـکن خریداری از مالک رسـمی آقای ورثه حجی ابراهیم و بتول سـالاری 
مطلـق محـرز گردیـده اسـت. لذا بـه منظور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت 
بـه فاصلـه ۱۵ روز آگهـی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت بـه صدور 
سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، 
ظـرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را به مراجع 
قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت در صورت انقضـای مدت مذکـور و عدم 
وصـول اعتـراض طبـق مقررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد. تاریخ انتشـار 

نوبـت اول: ۱۴۰۱/7/۲۰. تاریخ انتشـار نوبـت دوم: ۱۴۰۱/۸/۵
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

ساپینتو: حکم کمیته انضباطی عادلانه نیست

استقلال برای قهرمانی، بیرون از زمین هم رقیب دارد
 ســرمربی تیم فوتبال اســتقلال گفت: 
حکمی که علیه من صادر شده منصفانه 
نیســت. هیچ سند و مدرکی برای کارت 
قرمز که گرفتم وجود ندارد و تنها دلیل، 
گــزارش داور و آن هم بــه خاطر حرف 

نادرست مربی گل گهر است.
به گــزارش ایرنا، »ریکاردو ســاپینتو« 
سرمربی تیم فوتبال استقلال درست یک 
روز پس از اعــلام رای کمیته انضباطی 
فدراســیون فوتبال، اظهار داشت: برای 
توضیح در خصوص اتفاقات پس از بازی 
با گل گهر به کمیته انضباطی رفتم و در 
آنجا در رابطه با آن بازی صحبت کردم. 
با اعضای کمیتــه صحبت کردم و همه 
مســائل را باهم مرور کردیم. صحنه های 
بازی را دوباره دیدیــم و اعضای کمیته 
انضباطی پذیرفتند و به من گفتند هیچ 
سند و مدرک خاصی برای کارت قرمزی 

که من گرفتم، وجود ندارد.
وی افزود: در ادامه نشست به من گفتند 
»مشخص است شما با توجه به اتفاقات 
بازی، تحریک شدید«؛ حتی گفتند که 
می توانیم تایید کنیم که در بازی اتفاقی 
نیفتاد که باعث عصبانیت شما شود. آن ها 
حتــی به من گفتند که »قبل از ملاقات 
با من تصور دیگری از شــما داشتیم، اما 
حالا که رودررو صحبت می کنیم، متوجه 

شدیم که شما انسانی احساسی، صادق 
و منطقی هســتید.« حتی در خصوص 
دستیاران ســایر تیم ها کمیته انضباطی 
دنبــال راهــکاری جهــت جلوگیری از 
تحریک و ایجاد مشکل از سوی آنهاست. 
آن ها دوباره به مــن گفتند مدرکی که 
ثابت کند من مســتحق دریافت کارت 
قرمز بوده ام، وجود ندارد. با این حال این را 
هم گفتند که بهتر است نسبت به عوامل 
تحریک و مشکل ســازی تیم های دیگر 

بیشتر آرام باشم.
باید  استقلال خاطرنشان کرد:  سرمربی 
این را بگویم که در بعضی مســابقات، ما 

مقابل یک تیــم نجنگیدیم بلکه مقابل 
چند حریف قــرار داریم. روز اولی که به 
استقلال آمدم، گفتم که هدفم موفقیت 
و کسب قهرمانی است. اما جدا از حریف 
مستقیم در زمین، به نظر می رسد رقبای 
دیگری هم داریم که روی آن ها کنترلی 
نداریــم اما به جنگیدن و مبــارزه ادامه 
می دهیم. به دلیل توانایی ها، مهارت ها و 
کار سختی که انجام می دهیم، و همین 
طور به خاطــر باشــگاه و هواداران مان 

مبارزه می کنیم.
ساپینتو در پاسخ به سوالی درباره حکم 
صادر شده از سوی کمیته انضباطی هم 

گفت: حکمی که علیه من صادر شــده 
منصفانه نیســت. قبل از کارت قرمز من 
بسیار آرام بودم و هیچ کاری انجام ندادم. 
حتی در آن جلســه فهمیدم که اعضای 
کمیته انضباطی هم نمی دانند چرا اخراج 
شــدم! نه در فیلم و نه در عکس ها هیچ 

سندی مبنی بر اخراج من وجود ندارد.
وی در پایــان اضافه کرد: آنچه که بارها 
در تصاویر مشــخص بــود و در کمیته 
انضباطی هم دیدند، نیمکت نشینان تیم 
گل گهر از آن ســوی زمین به این سمت 
آمدنــد و مقابل محوطه فنی ما تجمع و 
بــه داور و کمــک داور اعتراض کردند و 
باعث تحریک من و نیمکت اســتقلال 
شــدند. چرا من باید اعتراض کنم وقتی 
در خانــه حریــف و در دقیقه ۹۰ تیمم 
صاحب پنالتی شده است؟ در این شرایط 
من باید لبخند بزنم و خوشحال باشم و 
دلیلی برای اعتراض و عصبی شدن وجود 
ندارد. امیدوارم در آینده کمیته انضباطی 
راهکاری برای مقابله با دستیارانی که از 
نظر فنی توانایی ندارند و اگر به نیمکت 
مربیگری رســیده اند به دلیــل توانایی 
آن ها نیست و به دنبال تحریک دیگران 
هستند، پیدا کند. کمیته انضباطی باید 
بتوانــد به این بازی های خارج از زمین و 

ناسالم پایان دهد.

 امباپه دوباره بمب نقل وانتقالات شد
رسانه های فرانسوی و اســپانیایی از علاقه 
امباپه برای ترک پاری سن ژرمن در زمستانی 

کنونی صحبت کردند.
به گزارش خبرگزاری فارس، کیلیان امباپه در 
تابستان کنونی یکی از چهره های بزرگ نقل 
و انتقالات بود. او در یک قدمی انتقال به رئال 
قرار داشت ولی در نهایت به دلایل سیاسی 

و فوتبال تصمیــم گرفت در پاریس بماند و 
برای قهرمانی این تیم در لیگ قهرمانان اروپا 
تلاش کند.تمدید قرارداد او البته حاشیه هایی 
نیز در پی داشت و بسیاری عنوان کردند که 
او حتی می تواند روی تغییر مربی و بازیکن 
نیز تاثیرگذار ظاهر شود.برخی اعتقاد داشتند 
که اخبــار انتقال نیمار بــه تیم هایی نظیر 

منچستریونایتد به خواســت امباپه بوده و 
همین باعث شــده تا رابطه این ۲ ابرستاره 
شکرآب شود.با این حال فصل آغاز شد و به 
جای اینکه همه حرف ها در مورد امباپه باشد، 
مسی و نیمار به سوژه اصلی پاری سن ژرمن 
بدل شدند و همه از درخشش این ۲ بازیکن 

صحبت کردند.

شیرآقایی: می خواهیم در جهانی 
جوانان ووشو هشت طلا بگیریم

سرمربی تیم ووشوی جوانان 
ایران در بخش ســاندا گفت: 
کار بسیار ســختی است اما 
می خواهیــم هشــت طلای 
مســابقات جهانی اندونزی را 

کسب کنیم.
کیوان شیرآقایی در گفت وگو 

با ایرنا در خصوص شــرایط تیم ووشــوی جوانان بــرای حضور در 
مسابقات قهرمانی جهان که آذرماه در اندونزی برگزار می شود، اظهار 
داشت: دوازدهم شهریور اردوهای آماده سازی را آغاز کردیم. مرحله 
اول و دوم انتخابی در اردوی نخست برگزار شد و نفرات فیکس اوزان 

مختلف ساندا در هر دو رده نوجوانان و جوانان مشخص شدند.
وی افزود: اردوی دوم نیز تا روز گذشته )دوشنبه( ادامه داشت و طی 
آن یک مسابقه دوســتان را با تیم استان مازندران برگزار کردیم تا 

شرایط سانداکاران را مورد ارزیابی قرار دهیم.
شیرآقایی با بیان اینکه رقابت های ساندای نوجوانان و جوانان در ۱۳ 
وزن برگزار می شود و هر کشور می تواند هشت نفر را اعزام کند، گفت: 
از این بین، ســه نفر در رده نوجوانان و پنج سانداکار در رده جوانان 
اعزام می شوند.ســرمربی تیم جوانان ایران در بخش ساندا گفت: در 
تیم های پایه معمولا بازیکن باتجربه ای وجود ندارد. با این حال شرایط 
تیم ما خوب است. در دوره گذشته که سال ۲۰۱۸ در برزیل برگزار 
شــد با هفت مدال طلا و یک برنز به مقام قهرمانی جهان رسیدیم. 

تکرار قهرمانی سخت است اما می خواهیم هشت طلا بگیریم.
وی در ادامه با بیان اینکه ســه مرحله دیگر اردوی تیم جوانان باقی 
مانده است، عنوان کرد: مرحله بعدی تمرینات در گلستان است و دو 
مرحله باقی مانده نیز در تهران برگزار می شود. ترکیب نهایی اعزامی 

به مسابقات جهانی را هم در گلستان مشخص می کنیم.

منهای فوتبال
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آیا یک سیارک می تواند زمین را نابود کند؟
یک هنرمند تجسم خود از برخورد یک سیارک با زمین را به 

تصویر کشیده است.
آیا ســیاره ما از خطر ســیارک ها در امان است؟ یک سنگ 
فضایی باید چه اندازه ای داشــته باشد تا بتواند کل زمین را 
نابود کند؟ دانشمندان ضمن پاسخ به این سؤالات، خیال ما 
را آسوده کرده اند که حداقل تا یک قرن دیگر، چنین خطری 

سیاره ما را تهدید نمی کند.
به گزارش گروه علم و آموزش ایرنا از وبگاه اسپِیس، دایناسورها 
بیش از ۱۶۰ میلیون سال بر زمین حکمفرمایی می کردند و 
در نهایت به لطف بازدیدکننده ای از فضا، دنیای فانی را ترک 
کردند. حدود ۶۶ میلیون سال پیش، یک سیارک حداقل ۱۰ 
کیلومتری، ضربه ای ویرانگر به دنیای دایناسورها وارد کرد که 
باعث ایجاد زمین لرزه ها، سونامی ها، فوران های آتشفشانی و 
فجایع اقلیمی شــد و چیزی نگذشت که 7۵ درصد از همه 
موجودات زنده را منقرض کرد.پس از همه این اتفاقات، باز هم 

زمین باقی ماند؛ این یعنی سیاره ما از خطر یک سیارک  در 
امان است؟ اگر سیارک دینو برای پایان دادن به جهان کافی 
نبود، پس چه چیزی می تواند زمین را نابود کند؟ آیا یک سنگ 
فضایی واقعاً می تواند کل زمین را نابود کند؟ اگر جواب مثبت 
است این سنگ چقدر باید بزرگ باشد؟پاسخ کوتاه این است: 
احتمالاً سنگی به بزرگی یک سیاره لازم است تا سیاره ما را 
نابود کند. اما برای نابودی همه موجودات روی زمین یا بیشترِ 

آن ها، سنگی بسیار کوچک تر از آن کفایت می کند.برایان تون 
، استاد اقیانوس شناسی و علوم جوی در دانشگاه کلرادو بولدر 
که برخورد سیارک ها را مطالعه کرده است، گفت: یک شیء 
بزرگ تر از مریخ مدت کمی پس از اینکه ایجاد شد، به زمین 
برخورد کرد و بدون تخریب زمین، ماه را ساخت.تون به فرضیه 
برخورد بزرگ اشــاره می کند. این فرضیه علمی، چگونگی 
تشکیل ماه را توضیح می دهد: سیاره ای به نام تیا که هم اندازه 
مریخ بود، ۴.۵ میلیارد ســال پیش با زمین برخورد کرد و در 
نتیجه آن ذرات سنگی به فضا پرتاب شدند که در نهایت با هم 
یکی شدند و ماه را تشکیل دادند. مریخ حدود ۶7۰۰ کیلومتر 
عرض دارد که بیش از ۵۰۰ برابر عرض ســیارکی است که 
دایناسورها را نابود کرد.دانشمندان شک ندارند که اگر در آن 
موجود زنده ای روی زمین بود، تیا آن را از بین می برد. آن ها 
احتمال می دهند که حیات  ۴.۴ میلیارد ســال پیش، چند 

میلیون سال پس از برخورد تیا ظاهر شده باشد.

علمی
 با پیشــرفت روزافزون هوش مصنوعی نیاز به پیوند آن با 
اخلاق بیشــتر احساس می شود. دانشمندان با طراحی یک 
فرمول ریاضی کوشیده اند در هوش مصنوعی این توانایی را 
ایجاد کنند که در مواقع لازم، تصمیم های اخلاقی پیچیده 

بگیرد.
بــه گزارش گروه علم و آموزش ایرنا از وبگاه تکِ اکســپلور 
)Tech Xplore(، یک تیم پژوهشــی بین رشــته ای در 
دانشگاه ایالتی کارولینای شمالی در آمریکا، الگوریتم هایی 
را طراحی کرده اند که دستورالعمل های اخلاقی را به شیوه 
مؤثرتــری در برنامه های تصمیم گیری هــوش مصنوعی 

می گنجاند.
ایــن پروژه به طور خاص بر روی فناوری هایی متمرکز بوده 
است که در آن انســان ها با برنامه های هوش مصنوعی در 
تعامل هستند؛ مانند دستیاران مجازی یا ربات های مراقب 
)carebots( که از آن ها در مراقبت های بهداشتی استفاده 

می شود.
قرار اســت فناوری هایی مانند ربات هــای مراقب در زمینه 
امنیت و آسایش بیماران در بیمارستان ها به کار گرفته شوند 
همچنین از افراد مســن مراقبت کنند و در خدمت افرادی 
باشــند که نیاز دارند بر سلامتشــان نظارت شود یا کمک 

فیزیکی دریافت کنند.
بنابراین این فناوری ها در موقعیت هایی به کار گرفته می شوند 
که نیاز به تصمیم گیری اخلاقی دارند؛ مثلًا تصور کنید که 
یک ربات مراقب در محلی اســت 
که دو نفر به کمک پزشــکی نیاز 
دارند یا یک بیمار بیهوش اســت و 
نیاز به مراقبت فوری دارد. ضرورت 
مراقبت از بیمار دوم کمتر است؛ اما 
آن بیمار می خواهد که ربات مراقب، 
اول او را درمــان کند. ربات مراقب 
چگونه تصمیم می گیرد که ابتدا به کدام بیمار کمک کند؟ 
آیا ربات مراقب باید از بیماری مراقبت کند که بیهوش است 
و نمی تواند خرسندی اش را از دریافت مراقبت پزشکی ابراز 

کند؟
به گفته پژوهشگران این تیم، تلاش های قبلی برای گنجاندن 
تصمیم گیری اخلاقی در برنامه های هوش مصنوعی محدود 
و بر استدلال سودمندگرایی متمرکز بوده است که پیچیدگی 

تصمیم گیری اخلاقی انسان را نادیده می گیرد. 
تصمیم گیری ســودمندگرایانه بر نتایــج و پیامدها تمرکز 
دارد؛ اما انســان ها در تصمیم گیری اخلاقی دو عامل دیگر 
را نیــز در نظر می گیرند: اولین عامل، قصد انجام یک عمل 
معین و شخصیت عاملی است که عمل را انجام می دهد؛ به 
عبارت دیگر، چه کســی یک عمل معین را انجام می دهد 
و در تلاش اســت که چه کاری را به سرانجام برساند؟ این 
کار خیرخواهانه اســت یا بدخواهانه؟ عامل دوم خودِ عمل 
است؛ مثلاً مردم تمایل دارند اعمال 
خاصی ماننــد دروغگویی را ذاتاً بد 

ببینند.
همه این عوامل با یکدیگر در تعامل 
هستند؛ مثلًا شاید موافق باشیم که 
دروغ گفتن بد است، اما تصور کنید 
پرســتار به بیماری که درخواست 
بیجــا دارد دروغ بگوید تا بتواند از 
بیمار دیگری که مراقبت از او اولویت بیشتری دارد رسیدگی 
کنــد؛ در این صورت اکثر مردم ایــن کار را از نظر اخلاقی 

پذیرفتنی می دانند.
بــرای پرداختــن به پیچیدگــی تصمیم گیــری اخلاقی، 
پژوهشــگران یک فرمول ریاضی و مجموعه ای از درختان 
تصمیم گیری مرتبط را طراحی کردند تا در برنامه های هوش 
مصنوعی گنجانده شــوند. این ابزارها از مدل عامل، عمل و 
نتیجه استفاده می کنند تا نشان دهند مردم چگونه در دنیای 

واقعی تصمیم های اخلاقی پیچیده می گیرند.
پژوهشــگران می گویند: هدف ما در اینجا این بود که مدل 
عامــل، عمل و نتیجه را به قالبــی ترجمه کنیم که امکان 
گنجاندن آن در برنامه نویســی هوش مصنوعی فراهم شود. 
این چارچوب اخلاقی فقط مناسب هوش مصنوعی نیست، 
بلکه آن را به زبانی ارائه می کنیم که در زمینه علوم رایانه در 
دسترس استبا ظهور فناوری های هوش مصنوعی و رباتیک، 
جامعه به چنین تلاش های مشــترکی بیــن اخلاق دانان و 

مهندسان نیاز دارد.

ربات ها تصمیم های اخلاقی می گیرند


